
Miejski Zarząd Budynków Komunalnych znalazł sposób na nierzetelnych lokatorów. Kto nie 

płacił czynszu za mieszkanie, będzie teraz miał dwa wyjścia: spłacić należność albo ją odpracować 

- Proponujemy dłużnikom zatrudnienie przy porządkowaniu miasta 
albo remontowaniu pustostanów. Chętni już mogą się zgłaszać »str.7 

Już niebawem ma powstać tzw. studium wykonalności. 
To szczegółowe opracowanie, które wykaże, 

jakie są możliwości budowy parku wodnego »str.5 

Domaga się tego zarząd powiatu, któ-
rego członkowie podejrzewają, że za-
kończona niedawno robota to fuszerka. 

- Gołym okiem widać, że deski są nie-
równe, źle przycięte, a na niektórych jest 
jeszcze kora - mówi wicestarosta Mał -
gorzata Tudaj. - Chcemy jednoznacz-
nej odpowiedzi czy rzeczywiście wyko-
nano prace jak należało. Co na to wyko -
nawca»str.3 

Będzie pięć imprez zamiast Triathlonu 
Mioazieżowe Mistrzostwa Europy „Ludzi z żelaza" nie odbędą się, ale w zamian miasto szy -
kuje nam wiele atrakcji m.in. masowy bieg i mecz siatkarskiej reprezentacji Polski. »str.8 

Prezydent się zmienił, 
fotoradary zostały »str.9 

Przy Athenie powstanie ogródek piwny 
Już niedługo będzie można zrelaksować się z całą rodziną przy kawiarni obok Miejskiego Ośrodka Kultury w Śródmieściu. »str.i5 
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D R U G A S T R O N A 

» Z Policji 

W Kędzierzynie na ulicy 
Judyma, 31 marca 2011 ro-
ku, o godzinie 19:45 poli -
cjanci zatrzymali 26-latka, 
który włamał się do kościo -
ła Parafii św. Mikołaja. Mę-
żczyzna nic nie skradł, jed-
nak odpowie za włamanie, 
za które grozi mu do 10 lat 
więzienia. 

Kierowca forda, 44-letni 
mieszkaniec Kędzierzyna -
-Koźla, potrącił 1 kwiet-
nia 2011 roku o godzi-
nie 17:00, prawidłowo pra -
widłowo idącą kobietę 
w wieku 76 lat. Poszkodowa -
na, z ogólnymi potłuczenia-
mi, została przewiezio-
na do szpitala. Podczas czyn-
ności wykonywanych przez 
policjantów okazało się, że 
mężczyzna jest nietrzeźwy. 
Badanie alkomatem wykaza -
ło, że mężczyzna w wydy-
chanym powietrzu miał 0,6 
promila alkoholu. Sprawca 
stracił prawo jazdy i grozi 
mu do dwóch lat więzienia. 

W Cisku, 03 kwiet-
nia 2011 roku o godzi-
nie 1:30, na ulicy Olszowej, 
kierujący osobowym fordem 
mieszkaniec Zakrzowa nie 
dostosował prędkości do pa-
nujących warunków na dro-
dze, stracił panowanie 
nad pojazdem i uderzył 
w ogrodzenia posesji. Mę-
żczyzna został ukarany man-
datem w wysokości 500 zło-
tych. 

„Trzeźwy poranek" 

nie dla wszystkich 

Akcja kędzierzyńskich poli-
cjantów, która odbyła się 4 
kwietnia 2011 roku, skiero-
wana była przeciwko nie-
trzeźwym uczestnikom ru-
chu drogowego. Funkcjona-
riuszy z Kędzierzyna-Koźla 
wspierali koledzy z KWP 
w Opolu, a w działaniach 
wzięło udział 12 policjantów. 
Priorytetem działań rozpo-
czętych o 5:00 było elimino-
wanie z ruchu drogowego 
nietrzeźwych uczestników. 
Podczas akcji policjanci pilno-
wali, aby kierujący przestrze-
gali przepisów ruchu drogo-
wego, szczególnie ograni-
czeń prędkości. Funkcjona-
riusze przebadali na zawar-
tość alkoholu 183 kierują-
cych. Policyjny alkomat zasy-
gnalizował pozytywny wynik 
badania tylko w jednym przy-
padku. Kierujący osobowym 
volkswagenem zatrzymany 
do kontroli około 6:10 na uli-
cy Armii Krajowej miał w wy-
dychanym powietrzu 0,8 pro-
mila alkoholu. Podczas dzia-
łań funkcjonariusze ujawni-
li 69 wykroczeń. Dla 31 kie-
rujących policyjne kontrole 
skończyły się mandatami. 

CYTAT TYGODNIA: - Dobrze jest wygrywać konkurs, ale jak przychodzi do dzielenia pie-

niędzy to czasem wydaje się, że lepiej byłoby ich nie mieć. Kto otrzyma w ramach Kra-

jowej Rezerwy Wykonania niewielką kwotę, nie będzie miał problemów z jej podziałem. 

My mamy 58 mln euro i wiele oczekiwań w regionie. Wszystkich nie uda się spełnić. 

JÓZEF SEBESTA, marszałek województwa opolskiego o podziale unijnej nagrody za umiejętne wydawanie dotacji na lata 2007 - 2013 

» Komentarz 

Nic śmiesznego FM 

LESZEK STAŃSKI 

Prima aprilis za nami, ale 
trzeba przyznać, że nie wszyst-
kie żarty, które tego dnia zro-
biły media w Kędzierzynie-
-Koźlu swoim odbiorcom były 
zabawne. W naszym tygodni -
ku pojawiła się informacja 
o kędzierzynianinie, który zo-
stał oszukany przez kosmitów. 
W zamian za dostarczenie 
zielonym stworkom autogra-
fii posła Roberta Węgrzyna, 
miał od przybyszów z obcej 
planety otrzymać poprawnie 
wytypowaną szóstkę w totka. 
Miłośnicy psot i absurdalne-
go humoru - na co otrzyma-
liśmy liczne dowody - uznali 
nasz artykuł za doskonale 
pasujący do konwencji tego 
dnia. Dziękujemy. 

Żart na 1 kwietnia, jeśli 
media chcą się bawić tą 
formą komunikacji z od-
biorcami, może mieć wiele 
form, ale na pewno nie po-
winien nieść ze sobą komu -
nikatu, który jest przykry, 
ani trochę śmieszny i rodzi 
w odbiorcach stres. A tak 
było np. gdy dziennik „Fakt" 
kilka lat temu z pierwszej 
strony wykrzyczał, że „Ode -
brali nam Euro 2012". Za-
równo sportowi kibice, jak 
też wszyscy, którym mię-
dzynarodowy wizerunek 
Polski choć trochę leży 
na sercu przeżyli niemiły 
szok po lekturze tego arty-
kułu, a na redakcję „Faktu" 
posypały się gromy z ró-
żnych stron. Nic dziwnego. 
„Żartobliwa" informacja nie 
była ani trochę śmieszna, 
gdy czytać ją wprost, ani też 
nie stała się choć odrobinę 
zabawna, gdy szefostwo ta-
bloidu zaczęło wyjaśniać, 
że to „tylko" żart. 

Niestety podobna wpad-
ka przydarzyła się naszym 

kolegom z Radia Park. Im 
też zabrakło poczucia humo-
ru i z braku inwencji posta-
nowili 1 kwietnia obdaro-
wać słuchaczy przezabaw-
nym komunikatem, że do-
niesienia o budowie parku 
wodnego w Kędzierzynie-
-Koźlu to... primaapriliso-
wy żart. Ha, ha, ha... 

Najpierw bowiem, nie-
długo przed prima aprili-
sem, prezydent Tomasz 
Wantuła w udzielonym roz-
głośni wywiadzie poinfor-
mował, że powstanie u nas 
aąuapark, a 1 kwietnia radio 
zaprzeczyło słowom prezy-
denta i własnej informacji, 
puszczając newsa o budo-
wie aąuaparku w formie 
żartu. Stało się to zresztą 
w dniu, gdy tygodnik 7 DNI 
na pierwszej stronie z dopi-
skiem „To nie prima aprilis" 
powiadomił: „Będziemy 
mieli aąuapark!". 

W radio o tym wiedzieli, 
bo co rano jest tam przegląd 
prasy, ale i tak postanowili 
„zażartować". Śmiech to 
zdrowie, więc śmiejmy się. 

» Przygarnij psiaka 
KOLOR - około czteroletni piesek bardzo grzeczny, 
towarzyski, nadaje się do mieszkania. 

Więcej szczegółów można uzyskać w schronisku pod nume -
rem tel. 077 483 85 28. Czynne jest od poniedziałku do piątku 
od 7.00 do 18.00. W soboty i niedzielę przytulisko jest otwar -
te od 9.00 do 13.00. Więcej informacji można znaleźć na stro -
nie internetowej www.schronisko.msokkozle.pl. 

redaktor naczelny: Leszek Stański - redakcja@tygodnik7dni.pl 

dział miejski: Maciej Niemas - mniemas@tygodnik7dni.pl 

dział sportowy: .Wojciech Potocki - wpotocki@tygodnik7dni.pl 

Dział reklamy: 505 30 30 30, reklama@tygodnik7dni.pl 
Konsultanci ds.reklamy: Anna Fedyszyn - tel.517 095 865, 

Anna Baraniak - tel.508 138 991 
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REDAKCJA NIE ODPOWIADA 
ZA TREŚĆ ZAMIESZCZANYCH 

REKLAM I OGŁOSZEŃ 
Opracowanie graficzne ogłoszeń 
i reklam jest własnością wydawcy 

i nie może być powielane bądź 
wykorzystywane w części lub całości 

bez jego pisemnej zgody 

» Z ostatniej chwili 

W rocznicę tragedii 
pod Smoleńskiem 
W tę niedzielę, 10 kwiet-
nia 2011 roku, przypada 
rocznica katastrofy smoleń-
skiej. Tego dnia odbędzie się 
szereg uroczystości z udzia-
łem najważniejszych osób 
w państwie. W piątek, 
w szkołach ponadgimnazjal-
nych z terenu powiatu kę-
dzierzyńsko-kozielskiego zor-
ganizowane zostaną specjal-
nie akademie, odwołujące 
się do tragicznych wydarzeń 
sprzed roku. Temat katastro-
fy pojawi się także na lekcjach 
historii. W niedzielne połu-
dnie w kościele p. w. św. Mi-
kołaja w Kędzierzynie, miesz-
kańcy naszego powiatu we-

zmą udział we mszy świętej 
za wszystkich, którzy pamięt-
nego poranka zginęli pod 
Smoleńskiem. Nabożeństwo 
w tej intencji zaplanowano 
również o godzinie 8:30 w ko-
ściele p. w. Ducha Świętego 
i NMP Matki Kościoła 
na osiedlu Piastów oraz o go-
dzinie 11:30 w kościele p. w. 
św. Eugeniusza de Mazeno-
da na osiedlu Pogorzelec. 

» Sprostowanie 
W artykule pana Leszka Stańsłriego pod tytułem „Ktoś pod-

palił szatnię w gimnazjum nr 4..." zamieszczonym w Tygodni-
ku 7 Dni z dnia 25 marca br. Podano informacje, które mija-
ją się z prawdą, mimo że ów artykuł powstał w oparciu o ofi -
cjalny komunikat dyrekcji szkoły przesłany do redakcji 
na prośbę pana Macieja Niemasa: „Dyrektor Publicznego Gim-
nazium nr 4 il. Karola Wojtyły w Kędzierzynie Koźlu informu -
je, że w dniu 16 marca 2011 r. Około godziny 18-tej na tere -
nie szkoły miał miejsce pożar. 

Do zdarzenia doszło w wyniku działania osób trzecich, któ-
re prawdopodobnie wrzuciły petardę do szatni chłopców 
przy sali gimnastycznej. Pomieszczenie uległo zniszczeniu i nie -
zbędne jest jego odnowienie. 

Niektórzy uczniowie z klasy 1F doznali dotkliwych strat ma-
terialnych - spaliły się ich ubrania, buty, telefony komórko-
we, okulary itp. W tej sytuacji najważniejsze jest to, że nikt 
fizycznie nie ucierpiał". 

Uważamy, że sztuka dziennikarska polega na rzetelnym 
informowaniu opinii publicznej o zaistniałych zdarzeniach, stąd 
nasze sprostowanie. 

Niezgodności zamieszczone w artykule to: 
wydarzenia zostały opisane niezgodnie z ich faktycznym prze-
biegiem; to nauczyciel prowadzący zajęcia otworzył szatnię. 
Ewakuował uczniów i rozpoczął gaszenie pożaru; 
wypowiedzi przypisane pani Agnieszce Piśniak i nauczycie-
lom są częścią oficjalnego komunikatu dyrekcji szkoły; 
„szkolne psoty" zamieszczone w ramce obok zdjęcia przed-
stawiającego gimnazjum mogą sugerować, że owe wydarze-
nia mają miejsce w naszej placówce, a jest to nieprawda. 

mgr Grażyna Borecka - wicedyrektor PG nr 4 

» Dyżur prezydenta miasta 
W każdy poniedziałek w Urzędzie Miejskim w godz. 
13:00 -17:00 ria mieszkańców czeka prezydent. 

» Dyżury radnych miejskich 
W każdy poniedziałek w Urzędzie Miejskim w godz. 15:30 -
16:30 dyżurują przewodniczący rady miasta lub jego zastępcy. 

» Dyżury radnych powiatu 
W każdy poniedziałek w budynku starostwa, I piętro. Pokój 18. w godz. 
14.00-16.00dyżuruje przewodnicząc/ Rady Powiatu lub jego zastępcy. 

» P o s e ł W ę g r z y n czeka 
Biuro Poselskie Roberta Węgrzyna przy Alei Jana Pawła II 36 
otwarte jest od poniedziałku do piątku w godz. 10:00 
do 16:00. W każdy wtorek udzielane są przez prawnika 
bezpłatne porady prawne. Telefon: 77 483 45 28. 

» Komentuje Tadeusz Krotos 

http://www.schronisko.msokkozle.pl
mailto:redakcja@tygodnik7dni.pl
mailto:mniemas@tygodnik7dni.pl
mailto:wpotocki@tygodnik7dni.pl
mailto:reklama@tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
mailto:redakcja@tygodnik7dni.pl


WIEŚCI MIEJSKIE i\ nr 14/2011 >8-14 kwietnia 2011 
3 

OSTATNIE LATA 

PROWIZORKI 

Most między Bierawą a Ci-
skiem liczy już ok. 40 lat, 
chociaż gdy go budowano 
miał służyć tylko przez dwa, 
trzy lata do chwili budowy no-
wej, solidnej konstrukcji. Prze-
trwał jednak niemal cztery 
dekady, chociaż w ostatnich 
latach jego stan był coraz 
gorszy. W rezultacie drastycz-
nie ograniczono jego nośność 
do zaledwie 3,5 tony, a przed 
ostatnim remontem nawet 
do 2 ton. 
Urząd Marszałkowski oraz 
rząd mają już 28 z 33 potrzeb-
nych milionów zł na budowę 
nowej przeprawy. Powiat 
i gminy Bierawa oraz Cisek 
muszą dołożyć 5 mln. Jeśli tak 
się stanie, nowoczesny most 
na granicy gmin będzie goto-
wy w 2014 r. 

Efektywne kontakty 

między biznesem 

a nauką 

Pod patronatem Staro-
stwa Powiatowego w Kę-
dzierzynie-Koźlu w nie-
dzielę, 10 kwietnia 2011 
roku, odbędzie się tego-
roczna „Wystawa stołów 
wielkanocnych" organizo-
wana przez Związek Ślą-
skich Kobiet Wiejskich. 

Impreza związana jest 
tradycjami Świąt Wielka-
nocnych na Śląsku, a w 
szczególności dekoracji 
stołu wielkanocnego i po-
traw świątecznych. Bę-
dzie okazja do degustacji 
smakołyków i promocji 
produktów regionalnych. 
Każdorazowo wystawa 
gromadzi około 2 tys. 
zwiedzających. W tym ro-
ku swój udział zapowie-
działy delegacje z Francji, 
Ukrainy, Niemiec, Austrii 
i Czech. Prezentacje przy-
gotowało 20 kół tereno-
wych z Opolszczyzny oraz 
województwa śląskiego. 

Początek imprezy 
zaplanowano na godzinę 
13:00 w gimnazjum przy 
ulicy Korfantego 3 w Paw-
łowiczkach. Organizatorzy 
serdecznie zapraszają 
wszystkich chętnych. 

Mali Olimpijczycy 

walczyli o miejsca 

15 drużyn z całego woje-
wództwa i około 90 za-
wodników wzięło udział 
31 marca 2011 roku w 
wojewódzkich zawodach 
pod nazwą „Mały Olimpij-
czyk", które odbyły się w 
Hali Sportowej przy alei 
Jana Pawła II w Kędzierzy-
nie-Koźlu. 

Wśród zaproszonych 
gości, którzy uroczyście 
otworzyli zawody byli: Je-
rzy Pałys członek Zarządu 
Powiatu, wizytator Opol-
skiego Kuratorium Oświa-
ty, Małgorzata Kulesza 
oraz kierownik Wydziału 
Oświaty, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji, Irena 
Romejko. 

Remont mostu za 360 tys. zł 
to fuszerka? Będzie śledztwo 
AFERA MOSTOWA » Deski są nierówne, przycięte byle jak, a niektóre nawet nieokorowane - twierdzi zarząd powiatu, 

który skierował do prokuratury wniosek o zbadanie jakości remontu przeprawy na Odrze między Bierawą a Ciskiem. 

Pierwszy taki 

koncert w historii 

„Góralsko siła" to tytuł 
koncertu zespołu „Trebu-
nie - Tutki", z którym wy-
stąpi 17 kwietnia 2011 ro-
ku o godzinie 16:00 w ko-
ściele ewangelicko -augs -
burskim przy ulicy Gło-
wackiego 17 w Kędzierzy-
nie-Koźlu. Bilety w cenie 30 
złotych są do nabycia w ka-
sie kina „Chemik". TRE-
BUNIE-TUTKI - to muzy-
kująca od pokoleń góralska 
rodzina, która nie tracąc 
nic ze swojego charakteru, 
przeszła ewolucję od kape-
li góralskiej po zespół kon-
certujący na całym świecie. 

LESZEK STAŃSKI 

Ostatni remont mostu, na któ-
ry powiat przeznaczył ponad 360 
tys. zł, rozpoczął się w lutym, 
a wykonawcą była firma Sanbud. 
W marcu pod okiem Arkadiusza 
Krysia, dyrektora Powiatowego 
Zarządu Dróg w Kędzierzynie -
-Koźlu dokonano odbiorów tech-
nicznych. 

Drewniana nawierzchnia mia-
ła służyć lekkim pojazdom (do 3,5 
tony) i pozwolić na korzystanie 
z przeprawy przez trzy lata, kie-
dy to planowane jest oddanie 
do użytku zupełnie nowego, sta-
lowo-betonowego mostu. 

Sprawa remontu niespodzie-
wanie stanęła na środowym po-
siedzeniu zarządu powiatu. Ga-
briela Tomik z Komitetu Tomasza 
Wantuły zwróciła uwagę, że robo-
ta została wykonana wadliwie. Za-
rzuciła firmie Sanbud, że gołym 
okiem widać uchybienia dotyczą-
ce jakości użytych materiałów sta-
ranności ułożenia nawierzchni, 
stwierdziła też, że to, co zostało 
zrobione odbiega od określonego 
w przetargu zamówienia. Po wy-
stąpieniu Tomik wywiązała się 
krótka, ale burzliwa dyskusja. 

- Jedźmy na miejsce, zobacz-
my jak to rzeczywiście wygląda 
- zaproponowała wicestarosta 
Małgorzata Tudaj z PO. Pozo-
stali uczestnicy posiedzenia za-
akceptowali pomysł. 

Oględziny mostu nie wypa-
dły najlepiej w oczach rządców 
powiatu. 

- Stwierdziliśmy że deski są 
różnej grubości, przez co na-
wierzchnia nie jest równa. 
Na dodatek deski nie zostały sta-
rannie przycięte, a niektóre są 
nie do końca okorowane - rela-
cjonuje Małgorzata Tudaj. Spra-
wa oburzyła większość członków 
zarządu powiatu, zaś efektem 
jest wniosek do prokuratury 
o zbadanie jakości remontu. 

» - To nie wygląda dobrze - uznali włodarze powiatu. - Zanim zapłacimy za ten remont, poprosimy o eks-
pertyzę, czy został on przeprowadzony z należytą starannością - zdecydowali. 

Wykonawca zapewnia, 
że robota została 

wykonana zgodnie 
z życzeniem powiatu, a nowa 
nawierzchnia mostu posłuży 
kierowcom przez trzy lata 

- Równolegle powołamy też 
własnego rzeczoznawcę - zapo-
wiada wicestarosta Tudaj. - Po-
wiat jeszcze nie przelał pienię-
dzy na konto wykonawcy. Za-
nim to zrobimy, chcemy mieć 
ekspertyzę potwierdzającą 
zgodność wykonanych prac 
z zamówieniem przetargowym 
dodaje urzędniczka. 

Przedstawiciele firmy Sanbud 
są zaskoczeni kierowanymi wo-
bec nich zarzutami. 

-Wszystko zostało zrobione 
zgodnie ze specyfikacją przetar-
gu. Najlepszy dowód, że dali-
śmy na tę robotę trzy lata gwa-
rancji - przekonuje Krzysztof 
Akonom, pełnomocnik firmy 
Sanbud. 

Dlaczego więc deski są nie-
równe, a niektóre wyglądają na 
spękane? - dopytujemy 

- Różnice w długości desek są 
niewielkie, me wpływają na jakość 
użytkową mostu. Spękania są 
efektem bardzo o tej porze roku 
zmiennych warunków pogodo-
wych i faktu, że drewno pracuje, 
nabierając wilgoci lub osuszając 
się w zależności od aury-tłuma-
czy Akonom - Oprócz nawierzch-
ni mostu wzmocniliśmy także jej 
podkład, dzięki czemu konstruk-
cja jest sztywniejsza. Różnice 
w grubości desek, a także niewiel-
kie pozostałości kory także nie na-
ruszają żadnych norm, ani nie są 
sprzeczne z tym, co zamówił in-
westor. Jestem przekonany że 
ekspertyzy potwierdzą właści-
wą jakość przeprowadzonego 
remontu, a jeśli będą konieczne 

jakieś poprawki to wykonamy je 
w ramach gwarancji - dodaje re-
prezentant przedsiębiorstwa. 

Arkadiusz Kryś, dyrektor Po-
wiatowego Zarządu Dróg, który 
przyjął remont jako wykona-
ny prawidłowo, nie chce na ra-
zie komentować sprawy. Za-
strzega, że nie może tego zro-
bić nie znając szczegółowo za-
rzutów i wątpliwości opisa-
nych we wniosku zarządu po-
wiatu do prokuratury. 

Starosta Józef Gisman pytany 
przez nas, czy na dyrektora Kry-
sia mogą spaść służbowe konse-
kwencje dokonanego bez za-
strzeżeń odbioru technicznego 
prac, które budzą tak wiele wąt-
pliwości, odpowiada krótko: - Po-
czekajmy z jakimikolwiek wnio-
skami na ustalenia prokuratury. 
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Przyjdź 

z problemem 

do biblioteki 

Mieszkańcy naszego 
miasta mogą skorzystać 
z bezpłatnej porady spe-
cjalistów z dziedziny pra-
wa, ubezpieczeń społecz-
nych, pomocy socjalnej 
i doradztwa zawodowe-
go. Taką możliwość daje 
Serwis „Internetowy Ser-
wis Prawno-Obywatelski 
Katowice-Opole", który 
działa jako aplikacja siecio-
wa, umożliwiająca dostęp 
do informacji obywatel-
skiej i poradnictwa praw-
no-specjalistycznego. 
Na serwis składają się 
dwie niezależne aplikacje: 

- Obywatelskie Kom-
pendium Wiedzy dostępne 
w Internecie dla wszyst-
kich zainteresowanych. 

- Aplikacja A. I. D. A. 
net /Asystent Indywidual-
nego Dostępu Abonenc-
kiego - dostępna tylko 
w czytelni Miejskiej Bi-
blioteki Publicznej w Koź-
lu (Rynek 3). 
„I-spoko - Internetowy 
Serwis Prawno-Obywatel-
ski Katowice-Opole" to 
projekt Śląskiej Fundacji 
Obywatelskiej LEX CMS, 
a zadanie współfinanso-
wane jest ze środków Mi-
nisterstwa Pracy i Polityki 
i Społecznej w ramach 
Programu Operacyjnego: 
Fundusz Inicjatyw Oby-
watelskich. 

Dzień z wybitną 

noblistką 

Decyzją Parlamentu Rze-
czypospolitej Polskiej 
ustanowiono rok 2011 
Rokiem Marii Skłodow-
skiej-Curie. Fakt ten stał 
się inspiracją do zorgani-
zowania w auli Zespołu 
Szkół nr 3 w Sławięci-
cach spotkania naukowe-
go pod hasłem „Maria 
Skłodowska-Curie - fe-
nomen nauki". Podczas 
spotkania wykład wygło-
sił prof. dr hab. inż. Piotr 
Paweł Wieczorek, pra-
cownik naukowy Uniwer-
sytetu Opolskiego. Zaję-
cia wzbogacono prezen-
tacją multimedialną. 

Bezrobocie nadal 

jest wysokie 

Jak podaje Powiatowy 
Urząd Pracy w Kędzierzy-
nie-Koźlu, ilość osób bezro-
botnych nadal utrzymuje 
się na wysokim poziomie. 
Na koniec marca było 
to 5030 osób, w tym 2770 
kobiet. Liczba ta powin-
na jednak spadać, ponieważ 
zależy ona od sezonowości 
i związanych z tym ofert 
pracy. Obecnie „pośred-
niak" dysponuje 67 oferta-
mi, wśród których więk-
szość dotyczy mężczyzn 
oraz osób w wykształce-
niem kierunkowym. 

Peczkis zrezygnował w imię 
pamięci o Lechu Kaczyńskim 
Grzegorz Peczkis (PiS) odszedł ze stołka wiceprzewodniczącego ra-

dy miasta, bo ta nie nazwała mostu na obwodnicy tak jak chciał radny. 

LESZEK STAŃSKI 

- Nadal współpracujemy 
z prezydentem i koalicją - za-
pewnia Robert Młodziński, 
szef klubu PiS w radzie miasta, 
bagatelizując decyzję Peczkisa, 
którą nazywa „osobistą". 

Grzegorz Peczkis niewątpli-
wie osłabił pozycję swojego 
ugrupowania w koalicji rządzą-
cej, rezygnując z eksponowa-
nego stanowiska. Nasze pyta-
nia dlaczego zdecydował się 
na taki krok, początkowo zby-
wa ogólnikami. 

- Swoją decyzje podjąłem 
w związku z wykluczeniem rad-
nego PiS Adama Sadłowskie-
go z komisji, w której praco-
wał od początku kadencji. 
Nastąpiło to jeszcze przed od-
wołaniem kogokolwiek z opo-
zycji z komisji - tłumaczy 
Peczkis. Zdarzenia, o których 
mowa miały jednak miejsce 
wiele tygodni temu, trudno 
więc uwierzyć, że była to bez-
pośrednia przyczyna tak istot-
nego kroku, jak odejście ze 
stanowiska wiceprzewodni-
czącego rady. Grzegorz Pecz-
kis kontynuuje: - Moja rezy-
gnacja wiąże się także z tym, 

że nie chciałem dłużej firmo-
wać takiego stanu rzeczy. Mo-
je stanowisko nic nie wnosiło. 
Nie miałem wglądu do pro-
gramu koalicji. Nic ze mną nie 
uzgadniano, a propozycje PiS 
nie były brane pod uwagę 
- tłumaczy radny. 

Gdy prosimy o przykłady 
w końcu radny przestaje mó-
wić ogródkami i wykłada ka-
wę na ławę. 

- Mówię tu np. o sprawie 
nazwania mostu na obwodni-
cy. Zebraliśmy 500 podpisów 
mieszkańców z petycją o na-
zwanie mostu na Odrze imie-
niem Lecha Kaczyńskiego. 
Niestety nie wzięto tego 
pod uwagę, choć była to inicja-
tywa społeczna, a nie stricte 
nasza, partyjna - zaznacza 
radny. - Jesteśmy honorowi 
i stać nas na wyraźne stanowi-
sko w takich sprawach - doda-
je. 

Poszło więc o to, że na ostatniej 
sesji rada zamiast nazwać most 
na obwodnicy imieniem tra-
gicznie zmarłego przed ro-
kiem prezydenta, nadała mu 
prostą i wynikająca z geogra-
ficznego usytuowania nazwę 
„Południowy". 

Co na to mieszkańcy? 
W naszej minisondzie, jaką 
w czwartek przeprowadzili-
śmy w centrum Kędzierzy-
na zdania były podzielone, 
ale z wyraźnym wskazaniem 
na zaproponowaną przez 
prezydenta Tomasza Wan-
tułę nazwę most Południowy. 
Zapytaliśmy dziesięć osób, 
tylko trzy uznały, że obiekt 
powinien nosić imię śp. Le-
cha Kaczyńskiego. 

Na razie nie wybrano następcy 
Grzegorza Peczkisa na stanowi-
sko wiceprzewodniczącego 
rady. Z naszych informacji 
wynika, że szanse na jego ob-
jecie ma Robert Młodziński, 
gdyż większość koalicji chce 
dobrej współpracy z PiS, tego 
samego w drugą stronę pra-
gnie także szef klubu radnych 
tej partii. 

- Współpraca z PiS przebie-
ga bez zakłóceń. Dlatego de-
cyzja Peczkisa jest co naj-
mniej niezrozumiała - komen-
tuje jeden z radnych rządzącej 
większości. 

Decyzja o wyborze następ-
cy Peczkisa zapadnie pod ko-
niec kwietnia. 

» Grzegorz Peczkis zajmował stanowisko wiceprzewodniczącego rady 
miasta od grudnia. 

Następcę Peczkisa 
poznamy pod koniec 

kwietnia. Ustaliliśmy, że duże 
szanse na objęcie tego stołka 
ma Robert Młodziński, szef 
miejskiego klubu radnych PiS 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
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Aquapark w Kędzierzynie 
ma być supernowoczesny 
RUSZYŁY PRZYGOTOWANIA DO INWESTYCJI» Informacja o planowanej budowie parku wodnego, którą „7 DNI" po-

dało przed tygodniem, nie była żartem primaaprilisowym. Mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla już zacierają ręce. 

LESZEK STAŃSKI 

Byłam zszokowana, gdy 
dowiedziałam się, że w na -
szym mieście ma powstać ta -
ki kompleks rekreacyjny. 
Z tego co wiem, to najbliższy 
jest w Tarnowskich Górach, 
a to trochę za daleko, żeby 
jeździć się popluskać. Su -
per, że coś takiego będziemy 
mieli też na miejscu - pro-
mienieje z radości Tymote-
usz Zieliński, mieszkaniec 
os. Piastów. 

Informację o planowanej bu-
dowie parku wodnego, tygo -
dnik „7 DNI" podał przed ty -
godniem. Zelektryzowała 
ona większość mieszkańców, 
byli jednak tacy, którzy po-
traktowali ją jako żart prima-
aprilisowy, szczególnie, że 
poprzedni numer gazety 
ukazał się 1 kwietnia. Tym-
czasem władze miasta nie 
tylko opowiadają o śmiałych 
planach, ale również ostro 
wzięły się do roboty. Już nie-
bawem ma powstać tzw. stu-
dium wykonalności. To 
szczegółowe opracowanie, 
które wykaże, jakie są możli-
wości budowy parku wodne -
go i przede wszystkim odpo-
wie na pytanie, w którym 
miejscu byłoby to najbar-
dziej opłacalne. Prezydent 
Tomasz Wantuła chciałby, 
żeby był to kompleks sporto-
wy Azotor. Wantuła nie upie-
ra się jednak przy tej lokali-
zacji i ostateczna decyzja 
w sprawie zapadnie dopiero, 
jak gotowe będzie wspomia -
ne studium wykonalności. 

Potem miasto przystąpi 
do wyłonienia firmy, która 
zaprojektuje obiekt. Niewy-
kluczone też, że jeden pod-
miot wygra konkurs na opra-
cowanie dokumentacji pro -
jektowej i wykonanie prac 
budowlanych. To mogłoby 

» Mekką wszystkich amatorów wodnej rozrywki jest Tropical Island pod Berlinem. 

Już niebawem ma 
powstać tzw. studium 

wykonalności. To szczegóło-
we opracowanie, które wyka-
że, jakie są możliwości budo-
wy parku wodnego 

bardzo przyśpieszyć inwe-
stycję. Władze gminy chcą, 
aby była ona realizowa-
na w ramach tzw. partner-
stwa publiczno-prywatnego. 
W uproszczeniu polega to 
na tym, że prywatna firma 
buduje aquapark a miasto 

bierze go potem w leasing, 
płacąc roczne raty za korzy -
stanie z obiektu. Dzięki temu 
nie ma potrzeby jednorazo -
wego nadwyrężania miej-
skiej kasy, jak ma miejsce 
w przypadku standardowych 
inwestycji. 

Co było 
żartem, 
a co nie 
W poprzednim numerze, jako, 
że ukazał się on 1 kwietnia, 
zgodnie z dziennikarską tra-
dycją zamieściliśmy jeden 
żart. Zdecydowana większość 
naszych czytelników domyśli -
la się, że chodziło o artykuł ze 
str.14, w którym jeden z na -
szych czytelników skarżył się, 
że został oszukany przez ko-
smitów. Ci ostatni w zamian 
za autograf posła Węgrzyna 
mieli mu podać zwycięskie 
liczby w totolotka. Wiemy, 
jednak, że są tacy, którzy w to 
uwierzyli. Szerzej komento-
wać tego nie będziemy, nie-
mniej, cieszymy się, że udało 
nam się nie tylko rozśmie-
szyć czytelników, ale i na-
brać. 

Władze miasta nie chcą 
na razie mówić w szczegó -
łach, jak park wodny będzie 
wyglądał. Wiadomo jednak, 
że będzie to obiekt zadaszo-
ny. Na rynku istnieje wiele 
rozwiązań. Dach może być 
jednocześnie wielkim świe-
tlikiem tak by było jak 
w obiekcie odkrytym. 
Przy zastosowaniu odpo-
wiednich technologii można 
nawet tak jak w Tropical Is-
land pod Berlinem opalać 
się. Ale to nie koniec możli-
wości jakie serwuje nam no-
woczesna technika. Przy za -
stosowaniu emiterów cie-
pła kąpiący się będą się czu-
li tak samo jak na plaży 
gdzie słońce grzeje nasze 
ciało. 

- Byłem kiedyś w Tropi -
cal Island. Jest tam m.in. 
niesamowita plaża, na której 
w nocy można spać. Czujesz 
się, jakbyś naprawdę był 
na tropikalnej wyspie - przy -
znaje Mateusz, student z Kę -
dzierzyna-Koźla, który także 
zaciera ręce na myśl, że 
pod nosem powstanie po-
dobny kompleks. 

Jego budowę oszacowano 
na 20 do 30 milionów zło-
tych. Niewykluczone jednak, 
że kwota ta okaże się wy -
ższa. tak było chociażby 
przy budowie hali sportowej 
Azoty. Najpierw koszt jej bu-
dowy oszacowano na 9 mi-
lionów złotych, a ostatecznie 
skończyło się na ponad 20 
mln zł. 

Wyrównywanie 

szans 

edukacyjnych 

Powiat Kędzierzyńsko Ko-
zielski otrzymał dotacje 
celowe na realizację za-
dań w ramach wielolet-
niego „Programu na rzecz 
społeczności romskiej 
w Polsce", ustanowionego 
przez rząd. Dofinansowa -
nia na 2011 rok udzielone 
zostały przez Minister-
stwo Spraw Wewnętrz -
nych i Administracji 
za pośrednictwem Woje-
wody Opolskiego. 

Pieniądze zostaną roz-
dysponowane w następu-
jący sposób. Kwota 15 
tys. złotych przeznaczo-
na będzie na wycieczki 
krajoznawcze dla dzieci 
romskich w celu zapew-
nienia jednakowych szans 
edukacyjnych. Kolejne 
pieniądze, w wysoko-
ści 900 złotych pokryją 
ubezpieczenie podopiecz-
nych od nieszczęśliwych 
wypadków. Natomiast 
2880 złotych powiat prze-
znaczy na wyposażenie 
świetlicy wiejskiej. Nato -
miast Zorganizowanie ko-
loni letniej dla uczniów 
romskich pochłonie kwo-
tę 22 tys. złotych. 

Łącznie w bieżącym 
roku na zadania wynika-
jące z rozporządzenia Ra-
dy Ministrów wydane zo -
stanie ponad 40 tys. zło-
tych. 

MZK zmienia 

rozkład jazdy 

- Zmiany rozpoczyna -
my 11 kwietnia 2011 roku 
i dotyczyć będą one linii 
nr 12 i 14, które zostaną 
całkowicie zlikwidowane. 
Likwidujemy także koń-
cówkę na ulicy Orzeszko-
wej. Inne, czyli 1, 2, 3, 
4, 5, 7, 8, 9, 13 oraz 15 
zmienią godziny kursowa-
nia oraz (niektóre) uzupeł-
nią te zlikwidowane - mó -
wi dyrektor Miejskiego Za-
kładu Komunikacji w Kę -
dzierzynie Koźlu Antoni Ca-
pała. 
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W ostatnich dniach miasto obiegła plotka, że troje doradców prezydenta Tomasza Wantuły 

pobiera krociowe pensje. Sprawdziliśmy ile w tym prawdy. 

m.in. za PR. Ile zarabiają za-
usznicy prezydenta? 

Na pewno nie kokosy jak 
głosiła fama, chociaż pensje 
doradców na pewno są wy-
ższe od przeciętnych w mie-
ście. 

Najwięcej z całej trojki zarabia 
Halina Damas-Łazowska. Jej 
pensja to 4000 zł, powiększo-
ne o 800 zł wysługi lat. 
Urzędniczka podkreśla jed-

nak, że przed objęciem sta-
nowiska doradcy pracowała 
w miejskiej szkole, gdzie za-
rabiała 4100 zł. Przejście 
do urzędu miasta obciążyło 
więc budżet kwota 700 zł. 
Ta argumentacja jest oczywi-
ście zgodna z rzeczywisto-
ścią, jeśli w szkole do wyko-
nania obowiązków Haliny 
Damas-Łazowskiej nie trze-
ba było zatrudniać nikogo 
nowego, ani też nikomu 

obarczonemu tymi obowiąz-
kami dawać podwyżki. 

Bogdan Tomaszek dosta-
je w Urzędzie Miasta 3840 zł 
(w tym 640 wysługi lat). 

Pensja Mirosława Magie-
ry to 2600 zł plus 286 zł 
za wysługę lat. 

Łącznie miesięczne upo-
sażenie całej trójki wynosi 
więc 11526 zł brutto wraz 
z wysługą lat. 

ELS 

Ile zarabiają doradcy prezydenta 

Wiele emocji wzbudziła 
ostatnio kwestia wynagro-
dzeń, jakie pobierają w urzę-
dzie miasta doradcy prezy-
denta. Jest ich troje i wiado-
mo, że Bogdan Tomaszek, 
były senator i wojewoda, 
zajmuje się kwestiami roz-
woju gospodarczego, była 
wicestarosta Halina Damas-
-Łazowska doradza Wantule 
w sprawach oświaty, a Miro-
sław Magiera, odpowiada 

Informator Samorządowy 
P u b l i k a c j a s f i n a n s o w a n a p r z e z U r z ą d M i a s t a K ę d z i e r zy n a - K o ź I a 

• 

Stawiają na „Czyste Miasto" 
Informacja na temat realizacji przez gminę Kędzierzyn-Koźle zadań związanych z porządkiem, 

ochroną środowiska, ochroną przyrody i ekologią. 

W 2011 roku wydział Ochrony 
Środowiska i Infrastruktury re-
alizować będzie szereg zadań 
mających na celu utrzymanie 
czystości oraz poprawę estetyki 
miasta. Najważniejsze z nich to: 
1. Utrzymanie czystości oraz zi-
mowe utrzymanie parków, pla-
ców, Rynku oraz innych terenów 
zieleni miejskiej. Na ten cel zosta-
nie wydanych około 313 tys. zło-
tych 
2. Utrzymanie czystości na in-
nych działkach gminnych - nie-
użytków, terenów przeznaczo-
nych do sprzedaży i innych nie 
ujętych w umowach opisanych 
w pkt. 1-do 31.05.2013 roku. 
Przeznacza się na to zadanie 430 
tys. złotych. 
3. Utrzymanie czystości na 16 
miejskich placach zabaw, zbiera-
nie odpadów, opróżnianie koszy, 
koszenie traw itp. Przeznacza się 
na ten cel około 44 tys. złotych 
4. Remonty urządzeń zabawo-
wych: ze względów prawnych nie 
można było jednym przetargiem 
wyłonić wykonawcę prac związa-
nych z utrzymaniem czystości 
i remontami urządzeń. Środki za-
bezpieczone to 60 tys. złotych 
5. Utrzymanie czystości na pla-
cu rekreacyjno-sportowym na oś. 
Wschód: 3-letnia umowa obowią-
zująca do 31.12.2013 roku. Na ten 
cel przeznacza się około 27 tys. 
złotych 
6. Pielęgnacja i wycinka drzew 
z terenów zieleni miejskiej: reali-
zacja zadań na podstawie usta-
leń inspektora ds. zieleni, zgłoszeń 
SM i uwag mieszkańców. 
W okresie od kwietnia do końca 
grudnia jest zabezpieczonych 
na ten cel 70 tys. złotych 
7. Likwidacja dzikich wysypisk 
odpadów: realizacja zadań 
na podstawie ustaleń inspekto-
ra ds. utrzymania czystości i po-
rządku, zgłoszeń SM i mieszkań-
ców. Do 29.02.2012 roku obowią-
zuje umowa z Zakładem Usług 
Wielobranżowych. Przeznaczono 
na ten cel 250 tys. złotych 
8.Zbiórka odpadów wielkogaba-
rytowych: Z każdego osiedla raz 
na kwartał wywożone są odpa-
dy wielkogabarytowe przez firmę 

» Utrzymanie czystości to jedno z wielu zadań gminy. 

wyłonioną w przetargu. Obecnie 
zadanie realizowana na zlecenie 
Urzędu przez Remondis Gliwi-
ce. Kwota zabezpieczona to 200 
tys. złotych. 
9. Prace interwencyjne, porząd-
kowe, wynikające głównie ze 
zdarzeń losowych oraz dewasta-
cji. Umowa na kwotę około 14 tys. 
złotych. 
10. Utrzymanie cmentarza żoł-
nierzy Armii Radzieckiej. Koszt 
utrzymania przez okres 8 m-cy 
to 20 tys. złotych. 
11. Utrzymanie fontanny 
na Rynku i zdroju ulicznego 
przy ulicy Złotniczej. Zakres prac 
obejmuje m.in. konserwację, co-
dzienne czyszczenie, naprawę 
uszkodzeń, wymianę wody w fon-
tannie, czyszczenie postumentu, 
figury, murków, odstojnika i fil-
trów. Wartość prac, to około 15 tys. 
złotych 
12. Utrzymanie miejsc pamięci: 
Na terenie gminy zlokalizowane 
są 35 obiekty upamiętniające 
miejsca pamięci narodowej. 
W stałym utrzymaniu jest 10 ta-

kich miejsc, pozostałe porządko-
wane są wg potrzeb. Gmina prze-
znaczy kwotę 20 tys. złotych 
na ich utrzymanie. 
13. Nasadzenie kwiatów i utrzy-
manie wież kwietnikowych, a ta-
kże wymiana nasadzeń, podle-
wanie, nawożenie i utrzymanie 
przez okres kwitnienia kwia-
tów to koszt ok 24,5 tys. złotych. 
14. Montaż ozdobnych koszy 
z kwiatami i ich utrzymanie. 
Na nasadzenia i stałe utrzyma-
nie przez okres 7 miesięcy zabez-
pieczono kwotę 90 tys. złotych 
15. Zakup materiału nasadzenio-
wego: z posiadanych środków sfi-
nansowany będzie zakup mate-
riału nasadzeniowego dla wnio-
skodawców deklarujących wyko-
nanie nasadzeń we własnym 
zakresie. Są to: Publiczne Przed-
szkole Nr 17 - wartość materia-
łu to 6 tys. złotych, MOPS, ul. Wa-
ryńskiego 1-3 - 2,5 tys. złotych 
i Rada Osiedla Zachód-300 zło-
tych. 
16. Remont małej architektury 
Umowa obowiązująca do końca 

br. obejmuje naprawę zniszczo-
nych ławek, koszy, innych ele-
mentów np. drzwi w obozie 
w Sławięcicach itp. Przeznaczo-
na kwota to 34 tys. złotych. 
17. „Stare leki do apteki" - akcja 
obejmuje 28 aptek z terenu mia-
sta gdzie przyjmuje się zużyte le-
ki i termometry rtęciowe które fir-
ma TERMIA z Opola unieszko-
dliwia. Wartość umowy 
to 17.000 zł 
18. Obsługa oświetlenia świątecz-
nego. Ze względu na dużą ilość 
zakupionych ozdób oraz rozle-
głość miasta roczny koszt utrzy-
mania oświetlenia świątecznego 
wynosi około 48 tys. złotych 
Prace do 30.01.2013 r wykonu-
je firma ODEON wyłonio-
na W drodze przetargu nieogra-
niczonego. 
19. Utrzymanie i konserwacja 
urządzeń oświetlenia ulic. 
20. Czipowanie, odkomarzanie, 
sterylizacja, zakup i utrzymanie 
dyspenserów, usuwanie mar-
twych zwierząt. Koszt wszystkie-
go wyniesie około 36 tys. złotych. 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
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Nie chcesz być eksmitowany? 
Łap za miotłę i zamiataj 
Lokatorzy z zadłużonych mieszkań komunalnych będą mogli odpracować swoje zaległe czynsze. Zainteresowanie jest 

duże. 

LESZEK STAŃSKI 

Mieszkańcy są już winni 
miastu z tytułu niezapłaco-
nych czynszów 15 milionów 
złotych. Za te pieniądze gmi-
na mogłaby postawić pięć sal 
gimnastycznych, dziesięć 
kompleksów sportowych „Or-
lik", albo wyremontować 
większość dróg. Gminnym 
urzędnikom od dawna chodzi-
ło po głowie, jak ściągnąć za-
ległości od lokatorów. Na cie-
kawy pomysł wpadł Stanisław 
Węgrzyn, który zastąpił Boh-
dana Cieślika na stanowisku 
dyrektora Miejskiego Zarządu 
Budynków Komunalnych. 

- Zgodnie z obowiązującą w Pol-
sce ustawą oraz kodeksem cywil-
nym najemcy mieszkań gmin-
nych mogą odpracować zadłu-
żenie czynszowe na rzecz 
MZBK. Z tych mieszkańców, 
którzy zdecydują się tak uregu-
lować swój dług, będą tworzo-
ne 10-20 osobowe grupy, które 
przeszkolimy, wyposażymy 
w narzędzia oraz odpowiednią 
odzież i przydzielimy do po-
szczególnych administracji 

» Długi będzie można spłacić pracując dla miasta. 

W Gdańsku 
tylko w 2010 roku 
mieszkańcy spłacili 

w ten sposób ponad 
pół miliona złotych 

- opowiada Stanisław Węgrzyn 
- Ci ludzie będą pracowali w ze-
społach mieszanych razem 
z pracownikami MZBK. 

Za ile? Jak tłumaczy Wę-
grzyn, przy czynnościach nie 
związanych z remontami i bu-
downictwem, będą zatrudniane 
osoby bez kwalifikacji. Mogą li-
czyć na około 5 złotych na go-
dzinę. W zamian będą zamiatać 
i utrzymywać miejską zieleń. Fa-
chowcy będą potrzebni przede 
wszystkim przy remontach pu-
stostanów. Dla nich stawka wy-
niesie około 10 zł za godzinę. 

- Zadłużenie do rozliczenia 
będzie brane z dnia 30 mar-
ca 2011 roku, co oznacza, że nie 
będzie możliwości odpracowa-
nia długów powstałych po tym 
okresie - zaznacza Stanisław 
Węgrzyn. - Nie ma ograni-
czeń, co do wielkości zadłuże-
nia oraz ilości lokatorów chcą-
cych wziąć udział w pracach. 

Taki system działa już 
od kilku lat w Gdańsku. I to 
z powodzeniem. Gdy pomysł 
został rzucony przez tamtej-
szych urzędników na odpra-
cowanie zadłużenia zdecydo-

wało się 80 osób. Dzisiaj 
swoje zaległości reguluje 
tak 1,5 tys gdańszczan. Tyl-
ko w 2010 spłacili 512 tys. zł. 

- U nas do tej pory chęć od-
pracowania zadeklarowało 5-
6 osób. Wierzymy jednak, że 
będzie ich dużo więcej, szcze-
gólnie, gdy patrzymy na przy-
kład Gdańska - podkreśla dy-
rektor Węgrzyn. Chętni rozli-
czyć się w ten sposób z mia-
stem już teraz mogą pobierać 
wnioski w swoich administra-
cjach. Tam też zostaną prze-
szkoleni i wyposażeni w odpo-
wiedni sprzęt i ubrania. 

Mieszkańcom pomysł się 
podoba. - Jeszcze nie wiem, 
czy się na to zdecyduję, ale do-
brze, że gmina złożyła w ogó-
le taką propozycję. Takich jak 
ja, którzy mają zadłużenie 
a nie mają pieniędzy, by je 
spłacić, jest więcej - przyzna-
je pani Joanna ze Śródmieścia. 

Tomasz, bezrobotny miesz-
kaniec os. Pogorzelec: 

- Ja chyba pójdę popraco-
wać. Długi same się nie spła-
cą, a praca przy sprzątaniu nie 
jest znowu taka ciężka. 

Harcerzom przyznano środki unijne 
WYRÓŻNIENIE DLA MIASTA » W Kędzierzynie-Koźlu odbędzie się spotkanie młodzieży z całego województwa. 

Decyzją polskiej Narodo-
wej Agencji programu „Mło-
dzież w Działaniu" Chorą-
giew Opolska otrzymała 
wsparcie finansowe w wyso-
kości blisko 40 tys. złotych 
na realizację projektu: „Euro-
pejski Tydzień Młodzieży 
- Opolskie kwitnące? Czas 
na młodzież!". 

Tym samym Chorągiew Opol-
ska będzie gospodarzem 

i głównym organizatorem se-
minarium z okazji Europej-
skiego Tygodnia Młodzieży, 
która odbędzie się 
w dniach 18-20 maja w Kę-
dzierzynie-Koźlu. 

W ramach seminarium odbę-
dzie się debata poświęco-
na sytuacji młodzieży w re-
gionie, warsztaty dla mło-
dzieży, targi organizacji 
i przedsiębiorstw oraz poka-

zy plenerowe, prezentujące 
aktywność młodych ludzi 
z terenu Opolszczyzny. 
W spotkaniu udział weźmie 
młodzież z całego wojewódz-
twa, przedstawiciele orga-
nizacji pozarządowych, 
szczególnie pracujących 
z młodzieżą, władz samorzą-
dowych oraz przedsiębior-
cy. 

- Europejski Tydzień Mło-
dzieży (trwający do 15 do 21 

maja 2011 roku), ogłoszony 
przez Komisję Europejską, 
to czas szczególnego zwróce-
nia uwagi na problematykę 
młodzieżową. W ramach 
ETM w całej Europie realizo-
wane są różnorodne przed-
sięwzięcia, mające na celu 
zwrócenie uwagi na rolę i po-
trzeby młodzieży. Również 
w Polsce odbędzie się szereg 
spotkań z udziałem samych 
zainteresowanych - młodzie-

ży, władz samorządowych, 
przedstawicieli trzeciego sek-
tora - informuje phm. Magda-
lena Lenartowicz. 

Na Opolszczyźnie obchody 
Europejskiego Tygodnia Mło-
dzieży przebiegać będą w ra-
mach projektu „ETM - Opol-
skie kwitnące? Czas na mło-
dzież!", realizowanego przez 
Chorągiew Opolską. 

MAN 

Konkurs kulinarny 

dla mieszkańców 

powiatu po 50-ce 

„Wypieczona Unia Eu-
ropejska" to nazwa kon-
kursu skierowanego do 
osób po 50 roku życia. 
Mieszkańcy powiatu kę-
dzierzyńsko-kozielskiego 
będą mogli wykazać się 
kunsztem piekarniczym 
poprzez wykonanie wy-
pieków w postaci ciasta 
lub ciastek, które w swo-
im kształcie, formie, czy 
ozdobnikach zawierać ma-
ją oznaczenia i symbole 
kojarzące się z Unią Euro-
pejską. 

Celem przedsięwzięcia 
jest jeszcze lepsze wypro-
mowanie Unii Europej-
skiej oraz funduszy po-
mocowych, z których 
współfinansowane są pro-
jekty zrealizowane ze 
środków wspólnotowych. 
Ponadto konkurs ma 
za zadanie zaktywizować 
mieszkańców po 50 roku 
życia oraz zbudować wię-
zi wewnątrz społeczności 
lokalnych z naszego mia-
sta i powiatu. 

Kulinarne arcydzieła 
należy dostarczyć 13 
kwietnia 2011 roku (śro-
da) na godzinę 10:00 do 
sali posiedzeń nr 5 na par-
terze Starostwa w Kędzie-
rzynie-Koźlu. Regulamin 
konkursu jest dostępny 
na stronie internetowej 
pod adresem: www. ke-
dzierzynkozle.pl 

Kolejna edycja 

kwitnącego 

Zarząd Województwa już 
po raz kolejny ogłasza kon-
kurs dla miast i gmin re-
gionu pn. „Opolskie Kwit-
nące". Celem organizo-
wanego już po raz trzeci 
konkursu „Opolskie Kwit-
nące" jest wyłonienie naj-
piękniej ukwieconych i za-
dbanych posesji prywat-
nych oraz terenów i obiek-
tów publicznych w woje-
wództwie opolskim. Zgło-
szenia można wysyłać 
do 15 maja na adres OUW. 

Wielka parada na 

Górze św. Anny 

W Auli Domu Pielgrzyma 
w Górze św. Anny, 10 
kwietnia 2011 roku (nie-
dziela, godzina 15:00), od-
będzie się Parada Laure-
atów II-ego Regionalnego 
Przeglądu Twórczości Ślą-
skiej. Organizatorami im-
prezy są Burmistrz Leśni-
cy oraz Leśnicki Ośrodek 
Kultury i Rekreacji. 

Podczas parady zapre-
zentowane zostaną nagro-
dzone oraz wyróżnione 
przez jury prace oraz ich 
autorzy. Wstęp wolny. 
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» Szybę wybito za pomocą cegieł, które rzucono od strony Domu Opieki 
Społecznej. 

- To jest skandal! Obiekt 
dopiero został niedawno wy-
remontowany i oddany do 
użytku, a już ktoś stara się go 
zniszczyć. Nikt nie szanuje już 
publicznych pieniędzy - mówi 
dyrektor Miejskiej Biblioteki 
Publicznej w Kędzierzynie-
-Koźlu Helena Bulanda. 

Filia nr 13 została komplekso-
wo odnowiona i wyposażona. 
Wymieniono stolarkę okienną, 
instalację elektryczną oraz 

wyrównano ściany. Podłogi 
zostały wykończone płytkami. 
Do dyspozycji mieszkańców 
przygotowano również kącik 
komputerowy z darmowym 
dostępem do internetu. 

- Na szczęście niczego nie 
skradziono, ale ten chuligań-
ski wybryk jest sygnałem, że 
biblioteka powinna zostać ob-
jęta ochroną lub monitorin-
giem - dodaje dyrektor. 

MAN 

MIASTO REZYGNUJE Z MISTRZOSTW EUROPY » Powód? Brak pieniędzy. W zamian mieszkańcy 

mogą liczyć na inne atrakcje, m. in. mecz reprezentacji Polski siatkarzy. 

Cegłami obrzucali 
bibliotekę 
NIE SZANUJĄ NICZEGO » W nocy z 4 na 5 kwietnia 2011 roku, rozbito 
szyby w drzwiach wejściowych do filii nr 13 Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej przy ulicy Grabskiego. 

Akcja windykacyjna 
mobilizuje czytelników 
W TROSCE O MIENIE PUBLICZNE » Zatrudniona przez Miejską Biblio-
tekę Publiczną firma windykacyjna, zwróciła w ciągu roku do kasy 
miejskiej ponad 50 tys. złotych. 

Triathlonu nie będzie, 
będą inne imprezy 

dla wszystkich mieszkań-
ców bieg uliczny (prawdopo -
dobnie pomiędzy stadionem 
w Koźlu a Kuźniczkami), fi -
nał mistrzostw juniorek i ju-
niorów w siatkówce plażo-
wej oraz zawody akrobatyki 
motocyklowej (przed Krytą 
Pływalnią), które towarzy-
szyć będą Dniom Miasta 
- wylicza Mirosław Magiera, 
asystent prezydenta Toma-
sza Wantuły. 

Decydującym czynnikiem 
okazały się możliwości finanso-
we Miasta zabezpieczone 
w budżecie na rok 2011, któ-
re nie pozwalają na organi-
zację imprezy na tak wyso-
kim poziomie jakiego wyma-
ga ranga zawodów. Polski 
Związek Triathlonu wygo-
spodarował na ten cel jedy -
nie 100 tysięcy złotych. 

Jak tłumaczy Mirosław 
Magiera, uwzględniono rów-
nież opinię mieszkańców 
Kędzierzyna-Koźla, którzy 
poprzez głosowanie wypo-
wiedzieli się w większości 
przeciwko organizacji za-
wodów. 

LESZEK STAŃSKI 

» Spada liczba osób, które zwlekają z oddawaniem książek w termi-
nie - zapewnia Tadeusz Nocoń, pracownik MBP w Koźlu. 

W okresie od 29 mar-
ca 2010 do 31 marca 2011 ro-
ku 168 osób, czyli blisko 40 
procent dłużników zwróci-
ło 450 z 1150 książek do Miej-
skiej, Biblioteki Publicznej 
w Kędzierzynie-Koźlu i stano-
wi to 39,1 procent windyko-
wanych pozycji (w zestawie-
niu ujęto także nową listę 
książek do windykacji ze 
stycznia 2011). 

- Wpłaty z tytułu zaległości 
wynoszą ponad 51 tys. zło-
tych, a 294 osób nadal zalega 
ze zwrotem 700 książek. 
W styczniu 2011 roku zgłosi-
liśmy do windykacji 105 ksią-
żek wypożyczonych przez 46 
czytelników, czyli o wiele 
mniej, niż w ubiegłym roku -
informuje Tadeusz Nocoń 
z działu windykacji MBP. 

Dane są nieporównywalne, 
ponieważ styczniowa lista za-
wiera tylko osoby przetrzymu-
jące książki w 2010 roku, 
a poprzednia - zaległości z kil-
ku lat. 

- Według opinii biblioteka-
rek pracujących w wypoży-
czalniach, sytuacja się znaczą-
co poprawiła. Nasi czytelnicy 
zachowują większą dyscypli-
nę przy zwrocie książek 
i mniej osób je przetrzymuje 
książki - dodaje Tadeusz No-
coń. 

Pracownicy MBP już 
w zeszłym roku zapewniali, 
że w trudnej sytuacji finan-
sowej dłużnika są w stanie 
iść mu na rękę. Dlatego nie 
warto zwlekać do ostatniej 
chwili. 

MAN 

Urząd miasta oficjalnie 
poinformował, że nie bę-
dzie Młodzieżowych Mi-
strzostw Europy w Triathlo -
nie. 

- Po wnikliwej i rzetelnej 
analizie wszystkich czynni-
ków decyzyjnych oraz oko-
liczności mających wpływ 
na projektowanie w naszym 
mieście Mistrzostw Europy 
U-23, Pucharu Europy Junio-
ra, Sztafety Junior Młodszy 
w Triathlonie podjęto decy-
zję o rezygnacji z organiza -
cji tejże imprezy w ro-
ku 2011 w Kędzierzynie-
-Koźlu - wyjaśniono w komu -
nikacie wysłanym do me-
diów. 

Władze miasta zapewniają 
jednak, że w zamian odbędą 
się cztery mniejsze i tańsze 
imprezy. 

- W Kędzierzynie-Koźlu 
odbyć ma się ostatni przed 
mistrzostwami Europy mecz 
reprezentacji Polski w piłce 
siatkowej. Oprócz tego za-
planowaliśmy też otwarty 

» Triathlonu nie będzie bo jest za drogi. 

Podejmując tą decyzją 
brano pod uwagę też 

opinie mieszkańców. Ci też nie 
chcieli triathlonu 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
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Prezydent się zmienił, 
fotoradary zostały 
CZY PONOSIMY KOSZTY BŁĘDNYCH DECYZJI ?»Zakupione w 2010 roku maszty na fotoradary stoją 

dzisiaj niewykorzystane, ponieważ nie można w nich montować wszystkich rodzajów kamer. 

MACIEJ NIEMAS 

Komisja Rewizyjna ma roz-
patrzyć zasadność zakupu 
i montażu masztów pod foto-
radary na skrzyżowaniu uli-
cy 1 Maja z aleją Jana Paw-
ła II oraz na ulicy Przyjaźni 
w Blachowni. 

- Uważam, że poprzedni 
prezydent miasta wprowa-
dził radę w błąd i komisja 
ma sprawdzić, czy słusznie 
zainwestowano pieniądze 
w maszty które służą tylko 
jednemu systemowi. We-
dług zapewnień Wiesława 
Fąfaiy maszty miały służyć 
Straży Miejskiej i Policji, 
a tymczasem okazuje się, że 
musimy dzierżawić kamery 
za ciężkie pieniądze, 
a sprzęt policyjny nawet się 
nie mieści w tych obudo-
wach - mówi wiceprzewod-
niczący Rady Miasta Marek 
Niemiec. 

Urzędnicy wyjaśniają, że 
maszty służą zgodnie z ich 
przeznaczeniem. 

- Maszty miały służyć 
wyłącznie gminie i nikt nie 
mówił o montowaniu w nich 

» O sprawie za ciasnych masztów na fotoradary stojące w Kę-
dzierzynie zajął się nawet Teleexpress. Jednak sprawy nie 
rozeznał do końca. 

Uważam, że poprzedni 
prezydent miasta 

wprowadził radę w błąd i komisja 
ma sprawdzić, czy słusznie 
zainwestowano pieniądze... 

kamer policyjnych. Dlatego 
wybrano wariant nowocze-
sny, oferowany przez firmę 
Lifor Sp. z o. o., która mon-
tuje podobne systemy w ca-
łym kraju. W roku 2010 wy-
dzierżawiliśmy fotoradary 
za kwotę 21 tys. złotych 
na okres 6 miesięcy. Dzięki 
nim nałożyliśmy mandaty 
opiewające na około 50 
tys. złotych. Inwestycja jest 
rentowna - mówi Mirosław 
Dąbrowski, komendant 
Straży Miejskiej w Kędzie-
rzynie-Koźlu 

Policja nie brała pod uwagę 
wykorzystania masztów, 
a jedynie odpowiedziała 
na pytania dotyczące bez-
pieczeństwa. 

- Na prośbę magistratu 
wskazaliśmy dwa miejsca 
w mieście, gdzie najczęściej 
łamane są przepisy ruchu 
drogowego. Tam też masz-
ty zostały zamontowane. 
Nie rozmawialiśmy o możli-
wości montażu własnych 
urządzeń rejestrujących -
mówi rzecznik prasowy Ko-
mendy Powiatowej Policji 
Hubert Adamek. 

Mniejszość kontra Kaczyński 
Starosta rozmawiał w Warszawie o sprawach, kluczowych dla funkcjonowania powiatu 

VDG - Związek Niemiec-
kich Stowarzyszeń Społecz-
no-Kulturalnych w Polsce 
rozważa wystosowanie sądo-
wego pozwu przeciw Jaro-
sławowi Kaczyńskiemu. Pre-
tekstem jest jego wypo-
wiedź, że osoby deklarujący 
„narodowość śląską" to 
w istocie zakamuflowani 
Niemcy. Na czym Jarosław 
Kaczyński oparł swoją tezę? 

- Na statystykach - tłu-
maczy PiS. Zdaniem działa-
czy wynika z nich jasno, że 
liczba obywateli deklarują-
cych narodowość niemiecką 
spada w bardzo podobnym 
tempie, jak wzrasta liczba 
przedstawicieli „narodowo-
ści śląskiej". 

Polscy Niemcy nie po-
dzielają tej argumentacji 
i czują się urażeni słowami 

Kaczyńskiego, że Ślązacy to 
„ zakamuflowani Niemcy". 
Dlatego działacze VDG wy-
stosowali ostre oświadcze-
nie. „Związek nie może mil-
czeć w sytuacji, w której ofi-
cjalna wypowiedź Jarosława 
Kaczyńskiego, przywódcy 
jednej z największych partii 
politycznych w Polsce, jawnie 
szkaluje setki tysięcy pol-
skich obywateli niemieckiej 

narodowości i pochodzenia. 
Z wypowiedzi tej wynika ja-
koby śląskość mogła być 
do zaakceptowania, gdyby 
nie rodziła podejrzenia „za-
kamuflowanej opcji niemiec-
kiej". Takie sformułowanie 
sugeruje, jakoby Niemcy by-
li gorszymi obywatelami RP 
a niemieckość dyskwalifiko-
wała do bycia dobrym współ-
obywatelem". ELS 

Można nakręcić koniunkturę 
W Sławięciciach odbyły się kolejne rozmowy firm w sprawie zagospodarowania Odry. 

Do kolejnego spotkania 
firm wchodzących w skład 
„Śląskiego Klastra Przedsię-
biorstw Dorzecza Górnej Od-
ry" działającego w naszym 
powiecie, doszło 31 mar-
ca 2011 roku w siedzibie kę-
dzierzyńsko -kozielskiej firmy 
CeWe Color. W programie 
spotkania znalazło się kilka 
istotnych punktów w tym 
m.in. najbliższe plany kla-
stra wodnego dotyczące de-
baty, którą na 19 kwietnia br. 
zaplanowano w Raciborzu. 

Tam właśnie z udziałem raci-
borskich samorządowców 
poruszone zostaną następu-
jące zagadnienia: 

1. Powiązanie budowy Ka-
nału Odra-Dunaj-Łaba z pro-
jektem powstania Kanału 
Śląskiego, 
2. Lepsze wykorzystanie 

Odry i Kanału Gliwickiego 
do celów turystycznych, 
3. Transport intermodalny 

(mieszany, gdzie przewóz ła-
dunków odbywa się za spra-
wą co najmniej dwóch gałę-

zi transportowych). Mógłby 
on funkcjonować m.in. 
w oparciu o nieczynny port 
w Koźlu, który w przyszłości 
powinien służyć jako cen-
trum logistyczne (terminal 
intermodalny) obsługujący 
zarówno żeglugę śródlądo-
wą, transport samochodowy 
(z wykorzystaniem bliskie-
go sąsiedztwa autostrad A4 
i A1) oraz kolejowy. W tym 
przypadku chodzi przede 
wszystkim o towary przewo-
żone w kontenerach. 

Ponieważ w Kędzierzynie-
-Koźlu działają już trzy klastry: 
wodny, medyczny i chemicz-
ny w związku z tym każdy 
z nich ma szansę pozyskać 
około 30 mln złotych, co łącz-
nie mogłoby zasilić rozwój lo-
kalnej przedsiębiorczości 
kwotą sięgającą nawet 90 
mln złotych. W przypadku 
planowanych inwestycji takie 
dofinansowanie obejmuje na-
wet 100 proc. kosztów całe-
go przedsięwzięcia. 

MAN 

Nowe technologie 
wkroczyły do szkoły 

Publiczna Szkoła Podsta-
wowa nr 9 w Kędzierzynie-
-Koźlu wzbogaciła się o nowe 
urządzenie dydaktyczne. Wi-
zualizer, bo o nim mowa, to 
kamera z wbudowanym 
oświetleniem, która umożli-
wia wyświetlenie na dużym 
ekranie małych obiektów, któ-
re są na bieżąco skanowane 
przez obiektyw. Obraz z wizu-

alizera przekazywany jest 
do projektora, a następnie na 
ekran projekcyjny. Pozwala to 
dużej grupie obejrzeć nie-
wielki przedmiot bez koniecz-
ności przekazywania go z rąk 
do rąk. Można go podłączyć 
np. do mikroskopu i dzięki te-
mu prezentować to, co gołym 
okiem jest po prostu niewi-
doczne. MAN 
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MultiCentrum działa 
w oparciu o oprogramowanie 
oraz technologię firmy 
Degem, która jest światowym 
lliderem i pionierem, twórcą, 
producentem i dostawcą 
systemów szkoleniowych 
i edukacyjnych. Uczestnicy 
zajęć mogą korzystać 
z opracowanych przez 
Degem stanowisk: MultiKid, 
Multisztuka, Multimuzyka, 
MultiNauka, MultiTechnika 
oraz Multijęzyk. Lekcje 
połączone są m.in. z pracą 
na tablicy interaktywnej 
i mogą być prowadzone 
w języku polskim 
jak i angielskim. 

Promyczek 

zaprasza na 

konkurs plastyczny 

Już po raz dwunasty Śro-
dowiskowy Dom Samo-
pomocy „ Promyczek" 
w Kędzierzynie-Koźlu zor-
ganizuje konkurs plastycz-
ny poświęcony tematyce 
Świąt Wielkanocnych. Ce-
lem imprezy którą zapla-
nowano w „ Promycz-
ku" 12 kwietnia 2011 ro-

MultiCentrum zmieni sposób 
nauczania w naszym mieście 
Do Urzędu Marszałkowskiego w Opolu wpłynął projekt o współfinansowanie przez Unię Europejską budowy 

nowoczesnego systemu szkoleń na terenie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Koźlu. 

Turniej szachowy 

w Reńskiej Wsi 

I Otwarty Turniej Szacho-
wy z okazji Święta Herbo-
wego Gminy Reńska Wieś 
rozpocznie się 10 lip-
ca 2011 roku w Gminnym 
Ośrodku Kultury o godzi-
nie 10:00. Do turnieju mo-
żna zgłaszać się wyłącznie 
drogą elektroniczną e-ma-
il: ug@renskawies.pl, tele-
foniczną lub faksem. Zgło-
szenia przyjmowane będą 
wyłącznie do 1 lipca 2011 
roku. 

Kulturyści odnieśli kolejne sukcesy 
LICZĄ SIĘ Z NIMI W KRAJU » Siłownia Stadionu Kuźniczka okazuje się kuźnią młodych talentów. 

Sporym sukcesem zakoń-
czyli swój udział w zawodach 
w Kłodzku i Żelistrzewie kul-
turyści Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Kędzie-
rzynie-Koźlu. W Mistrzo-
stwach Polski Szkół Ponad-
podstawowych, które odby-
ły się 2 kwietnia 2011 roku 
w Kłodzku, Kamil Tanwic 
wywalczył tytuł wicemistrza 
Polski juniorów młodszych. 

W tej kategorii startowało 
siedmiu zawodników z całe-
go kraju. 

Dzień później w Pucharze 
Ziemi Puckiej rozgrywanym 
w Żelistrzewie startowało 
dwóch naszych zawodników. 
Prócz Kamila barwy MOSiR 
reprezentował Ronald Neu-
gebauer. W kategorii junior 
wszechwag Tanwic wywal-

czył trzecie miejsce, a jego 
kolega klubowy Neugebauer 
był czwarty. Startowało dzie-
więciu zawodników Kamil 
Tanwic ma 17 lat i trenuje 
od dwóch lat. Roland Neuge-
bauer trenuje cztery lata 
i ma 21 lat. Obaj szkolą się 
pod okiem Rafała Rurań-
skiego-aktualnego brązowe-
go medalisty Mistrzost Polski 
seniorów - instruktora w si-

łowni Stadionu Kuźniczka. 

- Już 17 kwietnia 2011 roku 
startujemy w Pyskowicach 
podczas Mistrzostw Śląska 
a w dniach 30 kwietnia do 1 
maja będziemy spróbujemy 
swoich sił podczas Mi-
strzostw Polski. W naszej 
sekcji kulturystycznej ćwi-
czy aktywnie 7 osób i aż 4 
z nich bierze udział w zawo-

dach, w tym roku. Uważam, 
że mamy realne szanse 
na kolejne medale lub zaję-
cie wysokich lokat - mówi 
Rafał Rurański. 

- Jesteśmy otwarci i za-
praszamy na zajęcia wszyst-
kich, którzy chcą budować 
swoją sylwetkę - dodaje 
z uśmiechem instruktor. 

MAN 

ku jest kultywowanie 
świątecznej tradycji w na-
szym regionie i umożli-
wienie podopiecznym pla-
cówek pomocy społecz-
nej nawiązanie nowych 
kontaktów. 

Przedsięwzięcie adreso-
wane jest do przedstawi-
cieli wszystkich środowi-
skowych domów samopo-
mocy z województwa 
opolskiego, domów dzien-
nego pobytu MOPS oraz 
domów pomocy społecz-
nej w Kędzierzynie-Koźlu, 
a także uczniów wybra-
nych placówek oświato-
wych z naszego miasta 
i powiatu. Wszystkie pra-
ce wykonane w czasie 
trwania konkursu zostaną 
zaprezentowane na wy-
stawie zorganizowanej 
w ŚDS „Promyczek". Ich 
oceny dokonają organiza-
torzy i opiekunowie - in-
struktorzy placówek, bio-
rących udział w konkursie. 

Patronat honorowy nad 
imprezą objął prezydent 
Kędzierzyna-Koźla, To-
masz Wantuła. 

MACIEJ NIEMAS 

Jeżeli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, już nie-
długo w Kędzierzynie-Koźlu 
powstanie nowoczesne Mul-
tiCentrum, które poprzez 
zabawę, doświadczenia fi-
zyczne i biologiczne, tworze-
nie konstrukcji i kompozycji 
muzycznych będzie rozwija-
ło wyobraźnię oraz zaintere-
sowania dzieci. 

- W naszym przypadku 
przebudowanie oraz wypo-
sażenie gmachu biblioteki 
wyniesie około 1,5 mln. zło-
tych. Ten koszt w 20 procen-
tach pokryje Gmina a w 80 
Unia Europejska - mówi dy-
rektor Miejskiej Biblioteki 
Publicznej Helena Bulan-
da. 

Oprócz nowoczesnego opro-
gramowania do zarządzania 
zasobami biblioteki, sprzętu 
komputerowego, pasków 
magnetycznych czy wrzutni 
samoobsługowej przewidzia-
no przebudowę klatki scho-
dowej gmachu biblioteki. 

- Placówka zmieni się zu-
pełnie. W środku zostanie 

» Z tyłu budynku Miejskiej Biblioteki Publicznej zostanie rozbudowana klatka schodowa oraz zamontowana 
winda osobowa. 

Lekcje połączone są 
m.in. z pracą na tablicy 

interaktywnej i mogą być 
prowadzone w języku polskim 
jak i w angielskim. 

zamontowana winda, więc 
bryła gmachu powiększy się 
o część placu od strony uli-
cy Targowej. Czekamy na ze-
zwolenia architekta oraz 
konserwatora zabytków - za-
znacza Helena Bulanda. 

Czas realizacji budowy Mul-
tiCentrum przewidziano 
na koniec 2012 roku. 

- Warto poczekać, ponie-
waż na podstawie już funk-
cjonujących placówek 
w kraju (m. in.: Warszawa, 
Wrocław, Olsztyn, Jelenia 
Góra, Częstochowa) i reali-
zowanych w nich zajęć dy-
daktycznych, obserwujemy 
znaczący rozwój intelektual-
ny dzieci - dodaje dyrektor 
Helena Bulanda. 

Spisz swoje dane 

przez internet 

Na stronie www.stat.gov.pl 
udostępniony został for-
mularz do samospisu in-
ternetowego NSP 2011. 
Formularz można wypeł-
niać przez 14 dni od 
pierwszego zalogowania, 
jednorazowo lub etapa-
mi, dowolnego dnia, o do-
wolnej porze. Wprowa-
dzone dane będą zapa-
miętywane. Jeśli przez 14 
dni formularz nie zostanie 
wypełniony w całości, spis 
zostanie dokończony dro-
gą telefoniczną lub przez 
rachmistrza spisowego. 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
mailto:ug@renskawies.pl
http://www.stat.gov.pl
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Kolejne oferty 
powiatowych szkół średnich 
Absolwenci gimnazjów z Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego mają 

do wyboru bogatą ofertę dalszego kształcenia się. 

A D A M LECIBIL 

I Liceum Ogólnokształcące 
imienia Henryka Sienkiewicza 
jest najstarszą szkołą typu 
maturalnego w Kędzierzy-
nie-Koźlu. Obok zajęć typo-
wo lekcyjnych uczniowie 
mogą korzystać z m.in. 
warsztatów, debat, spotkań 
z ludźmi nauki, kultury i po-
lityki. Szkoła przywiązuje 
dużą rolę do sukcesu edu-
kacyjnego uczniów oraz 
do kształtowania ich wrażli-
wości i odpowiedzialności 
za drugiego człowieka. Stąd 
zaangażowanie w prace 
szeroko rozumianego wo-
lontariatu. Stąd liczne 
przedsięwzięcia, akcje, prę-
żnie działające organizacje 
i kółka zainteresowań, ma-
jące rozwijać ambicje, pasje 
oraz kreatywność młodych 
ludzi. O właściwym kierun-
ku świadczą sukcesy szko-
ły, która szczyci się wysoką 
zdawalnością egzaminu ma-
turalnego (w ostatnich la-
tach 100 procent), a także 
wysokimi miejscami 
w Ogólnopolskim Rankingu 
Olimpijskim, w wojewódz-
twie w ostatnich trzech la-

tach. Liceum jest nagro-
dzone również licznymi wy-
różnieniami, nagrodami, dy-
plomami i podziękowania-
mi. Ostatnie dwa najwięk-
sze sukcesy, to Nagroda 
imienia Ireny Sendlerowej 
„Za naprawianie świata" 
dla opiekunki SG Amnesty 
International i podsumo-
wanie wieloletnich wysił-
ków-tytuł „Szkoła obywate-
li" dla I LO, w konkursie im. 
Anny Radziwiłł ogłoszonym 
przez MEN, w którym dy-
rektor szkoły zajął 1 miej-
sce. 

W nowym roku szkolnym 
placówka utworzy 6 oddzia-
łów, w tym jeden językowy 
z grupą języka niemieckie-
go i grupą języka angiel-
skiego. W każdej klasie kan-
dydat może wybierać na-
uczanie języków obcych 
spośród angielskiego, nie-
mieckiego, francuskiego, 
włoskiego i rosyjskiego. Ję-
zyki nauczane są na ró-
żnych poziomach, w zale-
żności od stopnia zaawan-
sowania, w systemie zajęć 
m i ę d z y o d d z i a ł o w y c h . 
Uczniowie mogą również 

wybierać przedmioty roz-
szerzone dopiero pod ko-
niec drugiej klasy. Dzięki te-
mu wybór jest bardziej 
świadomy i trafny, a na-
uczanie przedmiotu rozsze-
rzonego w klasie trzeciej 
pozwala na lepsze przygoto-
wanie do egzaminu matu-
ralnego. Szczegółowe in-
formacje na temat szkoły 
można znaleźć pod adre-
sem: www.lol.szkola.pl 

Zespól Szkól Elektryczno-
-Telekomunikacyjnych w Kę-
dzierzynie-Koźlu (Blachow-
nia) oferuje kierunki kształ-
cenia: 

Technikum nr 5 imienia 
A. M. Plamitzera: 
1. Technik Elektryk- specjal-
ność „Programowanie Ste-
rowników PLC" (specjal-
ność autorska szkoły-jedy-
na w Polsce); 
2. Technik Energetyk-specjal-
ność „Zarządzanie Zasoba-
mi Energii Odnawialnej " -
nowość; 
3. Technik Telekomunikacji 
- specjalność „Komutacyjne 
systemy cyfrowe" (kieru-
nek jedyny na Opolszczyź-
nie); 

4. Technik Teleinformatyk. 

Zasadnicza Szkoła Zawodowa 
nr 4: 
1. Elektryk; 
2. Monter Elektronik. 

Ścisła współpraca szkoły 
m.in. z TP-Elbudem, UPC, 
Elektrownią oraz Politech-

niką Opolską umożliwia od-
bywanie praktyk, a także 
gwarancję zatrudnienia 
w tych firmach po zakoń-
czeniu nauki dla najlep-
szych naszych uczniów. 
Szczegółowe informacje 
na temat szkoły można zna-
leźć pod adresem: 
www.szkola-plamitzera.pl 

Popraw 

funcjonowanie 

własnej firmy 
„Kreowanie Jutra" to kon-
kurs dla autorów nowa-
torskich pomysłów i racjo-
nalizatorskich rozwiązań, 
które usprawniły funkcjo-
nowanie przedsiębiorstw, 
instytucji, organizacji 
i urzędów. To również oka-
zja do zaprezentowania 
się dla pracodawców 
stwarzających otoczenie 
sprzyjające rozwojowi 
kreatywności swoich pra-
cowników. Laureaci kon-
kursu organizowanego 
przez Polską Agencję Roz-
woju Przedsiębiorczości 
zostaną uhonorowani 
atrakcyjnymi nagrodami 
rzeczowymi. Aby wziąć 
udział w konkursie należy 
wypełnić formularz zgło-
szeniowy, opisać swoje 
rozwiązanie i jego wpływ 
na poprawę funkcjono-
wania firmy oraz możli-
wość wprowadzenia go 
w innych firmach. Zwy-
cięzcy konkursu w kate-
gorii „Kreatywny pracow-
nik" otrzymają nagrodę 
główną o równowarto-
ści 5 tys. złotych, oraz 
wyróżnienie o równowar-
tości 2,5 tys. złotych. Zwy-
cięzcy konkursu w kate-
gorii „Pracodawca przyja-
zny kreatywności" otrzy-
mają statuetkę i dyplom. 
Szczegóły dotyczące kon-
kursu można znaleźć 
na stronie internetowej 
www.ppp.pi.gov.pl, Prace 
konkursowe, w dwóch eg-
zemplarzach, można skła-
dać do 20 maja 2011 roku. 

Ballady i romanse 

na Zamku Moszna 
W Kaplicy zamkowej, 13 
kwietnia 2011 roku o go-
dzinie 19:00 wystąpią Ma-
ria Urbaniak (śpiew) oraz 
Adam Urbaniak (śpiew, 
gitara, akordeon) z reper-
tuarem pieśni Bułata Oku-
dżawy oraz popularnych 
romansów rosyjskich 
(Oczy czarne, Bradiaga, 
Dwie gitary, Katiusza, Ja-
rzębina czerwona, Kalin-
ka). Bilety w cenie 15 zło-
tych są do nabycia w dzia-
le marketingu Zamku. 

Wycinka drzew 

jest pod kontrolą 

Mieszkańcy Kłodnicy ska-
rżą się na pozostawione, 
podczas wycinki drzew 
na terenie basenu, gałęzie 
oraz wióry. 

- Prace porządkowe 
trwają od tygodnia i nie 
zostały one jeszcze ukoń-
czone. Mimo to dołożymy 
wszelkich starań, aby 
mieszkańcy nie uskarżali 
się więcej na niedogodności 
- mówi Leszek Drobny, kie-
rownik obiektu Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Kędzierzynie-Koźlu. 

http://www.lol.szkola.pl
http://www.szkola-plamitzera.pl
http://www.ppp.pi.gov.pl


Odpracowywanie długów to dobry pomysł 
ZAPYTALIŚMY » Co mieszkańcy sądzą o możliwości odpracowania długu w MZBK przez mieszkańców. 

» W Miejskim Ośrodku Kultury w Kędzierzynie-Koźlu, 2 kwietnia 2011 roku, odbyło się pierwsze spotkanie 
w sprawie reaktywacji Maratonu Odrzańskiego. Podczas gorącej, ale efektywnej dyskusji, równoważyły 
się głosy zwolenników oraz przeciwników tego zamierzenia. Kolejne, robocze już spotkanie, odbędzie 
się w maju i wyłoni komitet organizacyjny zawodów. Maraton Odrzański, prawdopodobnie odbędzie 
się we wrześniu br., na znanej z poprzednich biegów trasie, którą prezentuje Piotr Orian. 

lu, zagrała drużyna z ZS nr 1, czyli popularna „Budowlanka". 

-Wyjazd rozpoczął się fatalnie, z 45-minu-
tową zwłoką. Później było już lepiej. Gdy 
przyjechaliśmy trwał pierwszy pojedynek, wy-
grała drużyna II LO w Prudniku (mistrz powia-
tu prudnickiego). My graliśmy drugi mecz 
z Opolem, odnieśliśmy zwycięstwo wyni-
kiem 46:39. Po 15 minutach przerwy spotka-
liśmy się z I LO z Prudnika, trzy kwarty toczy-
liśmy wyrównany mecz, w ostatniej kwarcie 
zmęczeni ulegliśmy prudniczanom 46:35 - re-
lacjonują młodzi zawodnicy. 

W pewnym momencie drużyna z Kędzierzy-
na-Koźla stanęła przed szansą na złoto, ale 
w ostatnim meczu Opole musiało pokonać 

słabszy Prudnik. Motywacje do gry miały 
obie drużyny, bo przegrana oznaczała IV miej-
sce. Waga meczu spowodowała, że zawodni-
cy grali bardzo ostrożnie, bali się rzucać, by-
li spięci. Po pierwszej kwarcie prowadził 
Prudnik 8:9. Pomogli kibice, którzy stanęli 
na wysokości zadania. Wspaniały doping spra-
wił, że mecz zakończył się po dogrywce zwy-
cięstwem Opola 37:36. Tym samym udało się 
zdobyć złoto, pierwszy raz w historii szkoły! 

Kolejność miejsc: 
1. miejsce „Budowlanka" Koźle 2. miej-
sce II LO Prudnik 3. miejsce II LO Opole 4. 
miejsce I LO Prudnik 

Kędzierzyńsko-
Kozielski po raz kolejny 
został uhonorowany 
dukatami w konkursie 
organizowanym 
na najlepiej budowany 
wizerunek przy pomocy 
tekstów nadsyłanych 
w lutym do redakcji 
Polskiej Agencji 
Prasowej. To już drugie 
wyróżnienie i kolejne 
punkty na drodze do 
nagrody głównej, 
którą jest tytuł 
Złotego Powiatu Roku. 

» W Domu Dziennego Pobytu nr 5 "Nasz Dom" przy ulicy Kościuszki 43a na Pogorzelcu, 9 kwietnia 
2011 roku w godzinach od 9:00 do 17:00, odbędzie się Turniej Szachowy Instytucji Pomocy 
Społecznej Kędzierzyn-Koźle 2011. Turniej, nad którym patronat objął prezydent miasta Tomasz 
Wantuła, prowadzić będą zawodnicy (na zdjęciu) Kędzierzyńskiego Klubu Szachowego "Szach". 

Pomysł jest fajny, ale nie 
sądzę żeby znacznie coś 
zmienił. 15 milionów długu 
to naprawdę sporo. Gdyby 
ludziom zależało to jakoś 
powoli by spłacali. 
Zobaczymy. 

Edward 
Swoboda 

Po co się cackać i wymyślać 
takie historie. Czynsze są tak 
niskie w komunalce, że ich 
niepłacenie to działanie z 
premedytacją. Ludzie nie 
płacą bo czują się bezkarni. 
Uważam, że tylko 
drastycznymi metodami 
można coś zmienić i odzyskać 
dług. 

Michał 
Gutowski 

SPORT» W finale męskiej koszykówki szkół ponadgimnazjalnych w Opo-

» Powiat 

Pomysł jak najbardziej 
słuszny. Obawiam się tylko 
czy niektórym 
mieszkańcom nie będzie 
bardziej wstyd doskwierał 
niż te ich zadłużenie. Na 
pewno będę śledził z 
uwagą ten eksperyment. 

Piotr 
Golly 



Ten zabytek 

na pewno 

warto ratować 

Fort Fryderyka Wilhelma 
(Baszta Montalemberta) 
przy ulicy Portowej 
w Koźlu, został wybudo-
wany w latach 1805-1806 
na północno-wschodnim 
przedpolu twierdzy Koźle. 
Obiekt zbudowano we-
dług projektu francuskie-
go generała Marca Rene 
de Montalembert. Założo-
ny jest na planie central-
nym z kolistym dziedziń-
cem pośrodku, murowany 
z cegły ceramicznej, trzy-
piętrowy. Obwód podzie-
lono na 28 przęseł two-
rzących działobitnie. 
Przęsła przesklepione są 
kolebkami. W początkach 
XX wieku został prze-
kształcony na browar. 
Obecnie znajduje się 
w posiadaniu Fundacji In-
stytut Historii Ziemi Ko-
zielskiej, która podjęła 
kroki zmierzające do kon-
serwacji zabytku (zabez-
pieczono budowlę przed 
dostępem osób postron-
nych, wykonano rekon-
strukcję skrzydła drzwi 
wejściowych oraz remont 
sklepienia nad pierw-
szą kondygnacją). 

pod patronatem Starosty Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego, zorganizowany przez Publiczną Szkołę Podstawową nr 9. 

W przeglądzie udział więli: 
1. „Zabawa w sprzedawcę 
klapsów" Grupa teatral-
na FLUG PSP nr 9, 
2. „Demeter i Kora" Grupa te-
atralna z PSP nr 5, 
3. „Melamelandia" Gwiazdy 
Gagarina PSP nr 9, 
4. „Zamieszanie w mitologii" 
Deka Tria z PSP w Większy-
cach, 

5. „Kopciuszek" PSP nr 20, 
6. „Teatr lalek" Zespół BOA 
PSP nr 9, 
7. „Rzepka" Gr. pantomimicz-
na MINKI ZSM nr 4, 
8. „Parodia Czerwonego Kap-
turka" PSP w Starym Koźlu, 
9. „Królewna Śnieżka" Kraina 
Ludków z PSP nr 9, 
10. „Nowe szaty cesarza" Grupa 
teatralna POMYŁKA PSP nr 11, 

11. „Czerwony Kapturek- za-
kręcona historia" HAPPY 
GROUP PSP w Dziergowi-
cach. 

Jury w składzie: Waldemar Lan-
kauf-przewodniczący, Ilona Pi-
wowarska, Krzysztof Gudej-
ko, przyznało następujące na-
grody: 

Wyróżnienia za wybitną kreację 

aktorską otrzymali: 
Alexander Kiran - PSP nr 9, 
Filip Łannik - PSP nr 9, Julia 
Wróbel - PSP nr 9, Magdale-
na Tiszbierek - PSP Stare 
Koźle, Sabina Pyrlik- PSP Sta-
re Koźle, Grzegorz Cetnar 
-PSP nr 11, 
Grupa krasnali z PSP9 w skła-
dzie Jakub Rosak, Jakub No-
wak, Michał Szymański, Niko-

dem Rucki, Paweł Antoniuk, 
Sławomir Antoniuk, Bartło-
miej Gilewicz. 

Nagrodę za ciekawą opra-
wę artystyczną otrzymał ze-
spół BOA z PSP nr 9 za spek-
takl Teatr Lalek 

Nagrody za reżyserię otrzy-
mały panie: Elżbieta Kobiałka, 
Iwona Krupa, Kinga Wróbel 
i Aleksandra Pasoń. 

PIERWSZE KROKI» W Domu Kultury Chemik, 1 kwietnia 2011 roku, odbył się I Powiatowy Przegląd Teatralny DEBIUT 

» W Domu Kultury „Chemik", 
1 kwietnia 2011 roku, odbyły 
się warsztaty taneczne 
Hip-Hop z udziałem Gabriela 
Francisco. W zajęciach, 
które odbyły w dwóch turach 
(o godzinie 17:00 oraz 19:00) 
wzięło udział około 60 osób. 

Gabriel Francisco jest 
pedagogiem, prezenterem, 
międzynarodowym jurorem, 
tancerzem, pisarzem i poetą. 
Doceniany za dobrą 
komunikację z tancerzami, 
twórca doskonałej 
choreografii. To jeden 
z najbardziej poszukiwanych 
nauczycieli Hip-Hop oraz 
House na całym świecie. 

» Marek Sołtysiak, wokalista i autor tekstów piosenek, rozpoczął pracę nad solowym albumem. 
- Kończę pisać teksty oraz muzykę i pozostało mi jedynie zarejestrować cały materiał w studiu 
nagraniowym. Mam nadzieję, że płyta spotka się z uznaniem odbiorców - mówi artysta. 

» W Galerii Sztuk Wszelakich Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie-Koźlu 
trwa wystawa prac Marzeny i Kewina Skrzekut. Młodzi artyści zaprezentowali 
obrazy, głównie portrety, przedstawiające twarze kobiet oraz dzieci. Marzena 
Skrzekut (na zdjęciu) ma 19 lat i jest uczennicą liceum plastycznego w Opolu. 

Miejska 

komunikacja 

ma już 42 lata 

W latach sześćdziesią-
tych XX wieku poprawiły 
się warunki bytowe miesz-
kańców powiatu koziel-
skiego. Na początku ma-
ja 1969 roku utworzono 
sieć połączeń autobuso-
wych, która zintegrowała 
ze sobą Koźle, Kłodnicę, 
Kędzierzyn i Blachownię 
Śląską. Zmodernizowano 
również dworce, przystan-
ki i stacje kolejowe. Zbu-
dowano również Zakłado-
wy Dom Kultury „Che-
mik", wyremontowano bu-
dynek Powiatowej i Miej-
skiej Biblioteki Publicznej 
w Koźlu. Pojawiły się uno-
wocześnione punkty ga-
stronomiczne i handlowe. 

Ruch na Odrze 

budziłby 

dzisiaj podziw 

W latach osiemdziesiątych 
dziewiętnastego wieku, 
po likwidacji zabudowań 
twierdzy w Koźlu, nastąpił 
rozwój przestrzenny i go-
spodarczy miasta. Dzięki 
zbudowaniu fabryk, ożywił 
się także ruch na Odrze. 
Według notatek sporzą-
dzonych w 1885 roku, 
przez kozielską śluzę prze-
płynęły 362 statki (płynące 
w górę rzeki), 340 statków 
oraz 188 tratew płynących 
w dół rzeki. W większości 
były to statki o nośności 
od 20 do 40 ton. 
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Rozpoczęli już 

budowę 

kanalizacji 

Rozpoczęły się roboty 
związane z budową kana-
lizacji sanitarnej we wsi 
Kobylice. Wykonawcą tego 
zadania jest KONSOR-
CJUM Firm: „WODGAZ" 
Spółka z o.o. - Lider Kon-
sorcjum oraz Przedsiębior-
stwo Inżynierii Komunalnej 
„ECOKOM" Spółka z o. o., 
wybranych w drodze prze-
targu nieograniczonego. 
W ramach prac budowla-
nych wykonane zosta-
ną 143 przydomowe pom-
pownie ścieków, które zlo-
kalizowane będą na tere-
nie każdej posesji. Pom-
pownie podłączone zosta-
ną przyłączami ciśnienio-
wymi do rurociągów sieci 
kanalizacyjnej skąd ścieki 
tłoczone będą wykonaną 
już siecią tranzytową 
do oczyszczalni w Kędzie-
rzynie-Koźlu. Łącznie wy-
budowanych zosta-
nie 2.973 metrów przyłą-
czy i 3.685 metrów ruro-
ciągów kanalizacyjnych. 
Prace przy budowie kana-
lizacji potrwają 365 dni, 
a wartość robót osiągnie 
kwotę prawie 2,5 mln zło-
tych. W związku z prowa-
dzonymi pracami ziemny-
mi w Kobylicach, w pew-
nych okresach czasu mogą 
wystąpić utrudnienia w lo-
kalnym ruchu drogami 
gminnymi, dlatego wyko-
nawca prosi wszystkich 
użytkowników dróg o wy-
rozumiałość i zastosowanie 
się do obowiązującego na 
ten czas oznakowania. 

Nie zapomnij 

o koncercie 

W Domu Kultury „Che-
mik", 11 kwietnia 2011 ro-
ku o godzinie 19:00 odbę-
dzie się Maseli OnTheRo-
ad-koncert w ramach tra-
sy koncertowej z okazji 25 
lecia pracy artystycznej 
Bernarda Maseli. Bilety 
w cenie 40 złotych (parter) 
oraz 30 złotych (balkon) są 
do nabycia w kasie ki-
na „Chemik". Informacji 
udziela Dział Organizacji 
Imprez tel. 774802556. 

Uczniowski plakat 

trafił na konkurs 

Uczeń Zespołu Szkół Że-
glugi Śródlądowej Dawid 
Kostyk z klasy II Ti 
pod kierunkiem nauczy-
cielek Honoraty Czech 
oraz Magdaleny Benek 
wziął udział w konkursie 
związanym z objęciem 
prezydencji Rady Unii 
Europejskiej przez Pol-
skę organizowanym przez 
Urząd Marszałkowski 
w Opolu. 

Uczeń zaprojektował 
plakat o tytule „Polska 
kapitanem na statku Eu-
ropy". 

Podsumowano wydatki RPO 
Od 2007 do 31 marca 2011 roku w ramach Regionalnych Programów Operacyjnych złożono 41,6 tys. wniosków 

(poprawnych pod względem formalnym) na łączną kwotę dofinansowania 90,3 mld złotych. 

MACIEJ NIEMAS 

Spory udział w pozyskiwa-
niu środków z Regionalnego 
Programu Operacyjnego ma 
Powiat Kędzierzyńsko-Koziel-
ski, który w omawianym okre-
sie zrealizował m.in. warty 
ponad 2 mln 700 tys. złotych 
projekt przebudowy i doposa-
żenia placówek szkolnych. 

- Za te pieniądze wyremon-
towano statek szkoleniowy 
dla młodzieży MS Sucharski, 
wyposażono pracownie Cen-
trum Kształcenia Praktycz-
nego i Ustawicznego w naj-
nowsze obrabiarki sterowane 
numerycznie, zakupiono no-
woczesny sprzęt dydaktyczny 
do znajdującego się w Sławię-
cicach Zespołu Szkół nr 3 
- informuje rzecznik prasowy 
Starostwa Powiatowego 
Adam Lecibil. 

W tym czasie rozpoczęto rów-
nież warty ponad 100 tys. 
złotych program lekcji do-
datkowych wyrównujących 

szanse edukacyjne uczniów 
i zapewniający im wysoką ja-
kość usług świadczonych 
w systemie oświaty. 

- Dodatkowe zajęcia poza-
lekcyjne prowadzone są w Ze-
spole Szkół Specjalnych i za-
kończą się w sierpniu tego ro-
ku. Za ponad 220 tys. złotych 
Powiat zrealizował 12 progra-
mów rozwojowych w szkołach 
średnich. Mowa o zajęciach 
wyrównawczych przed matu-
rą czy warsztatach inspira-
cji. 600 tys. złotych kosztowa-
ło podniesienie atrakcyjności 
i jakości szkolnictwa zawodo-
wego poprzez liczne kursy za-
wodowe-zaznacza rzecznik. 

Do kwietnia 2012 roku 
256 uczniów z terenu powia-
tu będzie brało udział w do-
datkowych zajęciach poza-
lekcyjnych i kursach w szko-
łach zawodowych - projekt 
opiewa na 599 tys. złotych. 
Warsztaty doradcze, wsparcie 
psychologiczne oraz turnus 
rehabilitacyjny, to z kolei zało-

» Za pieniądze z RPO wyremontowano m.in. statek szkoleniowy dla młodzieży MS Sucharski. 

Powiat Kędzierzyńsko-
Kozielski zrealizował m.in. 

warty ponad 2 mln 700 tys. złotych 
projekt przebudowy i doposażenia 
placówek szkolnych. 

żenia wartego 509 tys. złotych 
projektu dla osób niepełno-
sprawnych poszukujących 
pracy. 

- To tylko niektóre z zadań, 
jakie udało nam się zrealizo-
wać, bądź których realizacja 
nadal trwa-dodaje Adam Le-
cibil. 

http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
http://www.tygodnik7dni.pl
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Przy Athenie powstanie 
ogródek piwny 
Z MYŚLĄ O MIESZKAŃCACH »Już niedługo będzie można zrelaksować się z całą rodziną przy 

kawiarni obok Miejskiego Ośrodka Kultury w Śródmieściu. 

MACIEJ NIEMAS 

Właściciele kawiarni 
Athena zwrócili się z proś-
bą do dyrektora MOK'u 
o umożliwienie im zago-
spodarowania na ogródek 
piwny terenu zielonego 
obok Domu Kultury „Che-
mik". 

- Pomysł bardzo mi się 
spodobał, ponieważ z usług 
kawiarni korzystają rów-
nież ci mieszkańcy, którzy 
wychodzą z kina lub kon-
certu. Państwo Gohla zgło-
sili ten fakt również do Sta-
rostwa i w tej chwili prace 
są już na ukończeniu - mó-
wi dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Kędzie-
rzynie-Koźlu Andrzej Wró-
bel. 

W ogródku piwnym obok 
stolików z parasolami stanie 
również mini plac zabaw dla 
małych dzieci. 

- W tej chwili nie chcę 
jeszcze określać terminu 
otwarcia ogródka, choć do-
celowo określiliśmy połowę 
maja. Chcemy, aby ten teren 
był ogrodzony i bezpieczny, 

W ogródku piwnym 
obok stolików 

z parasolami stanie również 
mini plac zabaw dla małych 
dzieci. 

ponieważ ma on służyć 
przede wszystkim rodzinom. 
Nie będzie więc to miejsce 
wyłącznie do konsumpcji lub 
picia piwa, jak sama nazwa 
sugeruje. Poszukujemy obec-
nie urządzeń na plac zabaw, 
które posiadają odpowiedni 
atest. Przygotowujemy rów-
nież wyłożony tartanem te-
ren, wszystko po to, aby ba-
wiącym się dzieciom nic nie 
zagrażało - mówi właściciel 
kawiarni Waldemar Góhla. 

Zagospodarowanie terenu 
idealnie współgra z organizo-
wanymi w tym samym sek-
torze (25-26 czerwca 2011 
roku), Dniami Miasta. 

- Zaproponowałem pa-
nu prezydentowi, aby pod-
czas imprezy zarezerwować 
dla VIP-ów przynajmniej 
dwa stoliki. Byłaby to wspa-
niała okazja do spotkania 
mieszkańców z włodarzami 
miasta po za gabinetami 
magistratu oraz integracja 
z nimi. Pan prezydent przy-
jął moją propozycję z zado-
woleniem-dodaje dyrektor 
Andrzej Wróbel. 

PCK zbiera pieniądze 
na paczki dla dzieci 

Na ulicach naszego miasta 
spotkać można wolontariu-
szy zbierających pieniądze 
na paczki świąteczne dla ubo-
gich dzieci. 

- Przeprowadzamy rów-
nolegle dwie akcje charyta-
tywne „Gorączkę Złota" oraz 
„Wielkanoc z PCK" i nie ukry-
wam, że priorytetem dla nas 
jest w tej chwili ta druga. 

Chcemy, tak jak zwykle, uzbie-
rać pieniądze na 120 paczek 
(wartość jednej paczki 50 zło-
tych) i rozdać je potrzebują-
cym maluchom. Jeśli chodzi 
o „Gorączkę złota", to pienią-
dze już spływają do nas ze 
szkół i instytucji - mówi Wło-
dzimierz Kominek, prezes Pol-
skiego Czerwonego Krzyża 
w Kędzierzynie-Koźlu. MAN 

Rozpoczęły się remonty szkół 
Prace budowlane obejmą termomodernizację 6 placówek oświatowych na terenie powiatu. 

Starostwo Powiatowe 
w Kędzierzynie-Koźlu roz-
poczęło prace termomoder-
nizacyjne w Zespole Szkół 
nr 1 w Koźlu. Powiat prze-
znaczy tam 50 tys. złotych 
na gruntowną wymianę sto-
larki okiennej sali gimna-
stycznej. 

Kolejne 140 tys. złotych po-
chłonie docieplenie budynku 
sali gimnastycznej w Ze-
spole Szkół nr 3 w Sławię-
cicach. Docieplenie ściany 

tylnej i szczytowej budynku 
Zespołu Szkół Technicznych 
i Ogólnokształcących w Azo-
tach kosztować będzie po-
wiat następne 86 tys. zło-
tych. Na docieplenie dachu 
małej sali gimnastycznej, 
łącznika oraz pracowni 
komputerowej II Liceum 
Ogólnokształcącego zosta-
nie wydane 100 tys. złotych. 
Remonty prowadzone będą 
również w Ognisku Arty-
stycznym, gdzie kosztem 20 
tys. złotych robotnicy zajmą 

się dociepleniem piwnic. 
Kozielska Bursa Szkolna zy-
ska nową stolarkę okienną, 
której wymiana pochło-
nie 10 tys. złotych. 

- Reasumując, prace pro-
wadzone będą w 6 placów-
kach, dla których organem 
prowadzącym jest Powiat, 
a na zadania związane z do-
ciepleniem w budżecie za-
rezerwowanych jest łącz-
nie 406 tys. złotych. Warto 
dodać, że w latach 2002-
2010 we wszystkich podle-

głych starostwu szkołach 
przeprowadzono remonty 
termomodernizacyjne za 
łączną kwotę prawie 5 mln 
złotych. Pieniądze te już 
zwracają się do budżetu, 
dzięki obniżonym kosztom 
ogrzewania objętych dotąd, 
termomodernizacją, placó-
wek oświatowych-podkreśla 
Adam Lecibil, rzecznik pra-
sowy Starostwa Powiato-
wego w Kędzierzynie-Koźlu. 

MAN 

Stara kamienica już niegroźna 
Uporządkowano gruzowisko po zawalonej kamienicy 

» O losach zawalonej kamienicy za-
decyduje jej właściciel 

Na ukończeniu są prace 
porządkowe, na terenie bu-
dynku, który runął 28 mar-
ca 2011 roku w centrum 
Starego Miasta. 

- Usunięte i wywiezione 
zostały już elementy kon-
strukcyjne oraz gruz z tere-
nu zawalonej kamienicy. 
Przed nami pozostał naj-
trudniejszy etap, czyli roz-
biórka wolno stojących ko-

minów. Wynajęta przez wła-
ściciela firma budowlana po-
winna tego dokonać w ciągu 
kilku dni - mówi powiatowy 
inspektor nadzoru budowla-
nego Kazimierz Kapka. 

Pod znakiem zapytania stoi 
przyszłość kamienicy. 

- Losy budynku zależą 
od właściciela. Jeżeli woje-
wódzki konserwator zabyt-

ków wyrazi zgodę na całko-
witą rozbiórkę, wtedy wybu-
duje on zupełnie nowy budy-
nek. Jeżeli nie, to wzorem ka-
mienic z Opola, po starej ka-
mienicy pozostanie fasada, 
a środek zostanie wymuro-
wany całkowicie nowy. W tej 
chwili nic nie jest jeszcze 
przesądzone - dodaje in-
spektor. 

MAN 

»Już niedługo dodatkową atrakcją restauracji Athena będzie 
możliwość skorzystania z dużego ogródka piwnego. 
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KOMENTARZ 
Biorąc pod uwagę szkodli-
wość używek trudno nie 
zgodzić się z przeciwnikami 
zmiany ustawy o przeciw-
działaniu narkomanii. 
W Polsce pali papierosy 
około 30 procent społeczeń-
stwa i aż 40 procent z nich 
umiera pomiędzy 35 a 69 
rokiem życia. W przypadku 
picia alkoholu dane są bar-
dzo zbliżone i na dodatek 
nie można zakładać, że 
każdy nałogowy palacz jest 
alkoholikiem. Jeśli dodamy 
to tego wszystkiego możli-
wość legalnego narkotyzo-
wania się, to zdrowie 
naszego społeczeństwa, 
a tym samym kondycja pań-
stwa, nie będzie nic warta. 
To w pewnym sensie samo-
unicestwianie narodu. 

MACIEJ NIEMAS 

Nie dajmy się zwariować 
zwolennikom narkotyków 
Znowelizowana 1 kwietnia 2011 roku przez Sejm ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii, przewidująca w przyszłości 

odstąpienie od ścigania za posiadanie małej ilości narkotyków, działa przeciw społeczeństwu. 

Gmina Cisek 

rozstrzygnęła 

konkurs 

Rozstrzygnięto konkurs 
ofert na realizację zadania 
publicznego gminy Cisek 
w 2011 roku z zakresu 
wspierania i upowszech-
niania kultury fizycznej 
i sportu przez organizacje 
pozarządowe i inne upraw-
nione podmioty. Do kon-
kursu zgłoszono dwie ofer-
ty. Po wnikliwej analizie 
przedłożonych ofert Wójt 
Gminy Cisek udzielił 
wsparcia finansowego 
na realizację zadań pu-
blicznych gminy w 2011 
roku dla dwóch podmio-
tów: 
1. Ludowemu Klubowi 
Sportowemu „VICTORIA" 
Cisek w wysokości 40 tys. 
złotych, 
2. Polskiemu Towarzystwu 
Turystyczno - Krajoznaw-
czemu Oddział PTTK Ci-
sek w wysokości 3 tys. zło-
tych. 

MACIEJ NIEMAS 

Zmienione przepisy przewi-
dują m.in., że prokurator bę-
dzie mógł odstąpić od ścigania 
za posiadanie środków odu-
rzających jeszcze przed wyda-
niem postanowienia o wszczę-
ciu śledztwa lub będzie mógł 
zawiesić postępowanie 
w przypadku osoby, której nie 
zagraża kara wyższa niż 5 lat 
więzienia. 

- Do zatwierdzenia noweli-
zacji ustawy przez Senat, a na-
stępnie przez Prezydenta RP 
jest jeszcze daleka droga i po-
siadanie najmniejszej ilości 
narkotyków nadal podlega ka-
rze i jest nielegalne. Dopóki 
więc nie zmienią się procedu-
ry i nie otrzymamy wyraź-
nych wytycznych, nasi funk-
cjonariusze nadal będą wyko-
nywali takie same czynności, 
jak wcześniej - mówi rzecznik 
prasowy policji w Kędzierzy-
nie-Koźlu Hubert Adamek. 

Dopuszczenie przez ustawo-
dawcę do indywidualnego użyt-
ku małej ilości narkotyków 
ma pełnić rolę bufora w chwi-
li zatrzymania i ujawnienia 
posiadania narkotyków. 

- Nakładamy na policję 
i prokuraturę obowiązek 
szczegółowej analizy sytuacji 
w związku z zatrzymaniem, 
nie będzie tak, że obecnie 
właściwie jest automat - pierw-
sze zatrzymanie ze „skrętem" 
to wyrok w zawieszeniu, dru-
gie - bezwzględna kara pozba-

dodatkowych pieniędzy w bu-
dżecie. Od chwili wejścia usta-
wy w życie, każdy diler będzie 
mógł powiedzieć, że narkoty-
ki, które ma w kieszeniach, 
wykorzystuje na własny uży-
tek. Ponadto, to kolejny krok 
do legalizacji sprzedaży narko-
tyków, które podobnie jak pi-
wo, ludzie będą zażywać świa-
domie - mówi, chcący zacho-
wać anonimowść, psycholog 
z Kędzierzyna-Koźla. 

wienia wolności" - argumen-
tował po głosowaniu minister 
sprawiedliwości Krzysztof 
Kwiatkowski. 

Zmiany krytykuje środowisko 
zajmujące się leczeniem, reha-
bilitacją i reintegracją osób 
uzależnionych. 

- Nowelizacja ustawy jest 
przyzwoleniem na działanie 
szarej strefy i kolejnym sposo-
bem państwa na pozyskiwanie 

Od chwili wejścia 
ustawy w życie, każdy 

diler będzie mógł powiedzieć, 
że narkotyki, które ma 
w kieszeniach, wykorzystuje 
na własny użytek. 

»Obecnie posiadanie każdej ilości narkotyków jest karalne. 

Mieszkańcy 

mają ułatwiony 

kontakt z SM 

Od 7 kwietnia 2011 roku 
mieszkańcy Kędzierzyna-
-Koźla mogą korzystać 
z możliwości całodobowe-
go zgłaszania spraw doty-
czących czystości i po-
rządku pod bezpłatnym 
numerem telefonu Straży 
Miejskiej - 986. Informa-
cje powinny dotyczyć m. 
in.: spożywania alkoholu 
w miejscach publicznych, 
dewastacji urządzeń tech-
nicznych, niszczenia ele-
wacji budynków, zaśmie-
cania miejsc publicznych 
oraz zaniechania obowiąz-
ku usuwania przez właści-
cieli psów zanieczyszczeń 
pozostawionych przez 
czworonogi. 

W gminnych 

szkołach trwają 

Dni Otwarte 

W Zespole Szkół Miejskich 
nr 3 (Publiczna Szkoła 
Podstawowa nr 10 i Pu-
bliczne Gimnazjum nr 7), 
na osiedlu Blachownia, 29 
marca 2011 roku, zorgani-
zowano Dni Otwarte, któ-
re miały na celu zapozna-
nie rodziców dzieci sześcio 
i siedmioletnich, jak i sa-
mych zainteresowanych 
przyszłych uczniów z ofer-
tą edukacyjną szkoły. 
Wszyscy mogli zobaczyć 
multimedialną salę języko-
wą, dwie pracownie kom-
puterowe i nowo otwartą 
sala zabaw przeznaczoną 
dla najmłodszych dzieci. 
Nauczyciele omówili m.in. 
zajęcia pozalekcyjne, któ-
re obejmują warsztaty 
rzeźbiarskie, koło plastycz-
ne, liczne zajęcia sportowe 
oraz szereg interesujących 
projektów 

http://www.tygodriik7dni.pl
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T. Szymański 
Urodził się 12 marca 1991 
roku w Kędzierzynie-Koźlu. 
Od wielu lat pasjonuje się 
fotografią, grafiką użytkową 
oraz tworzeniem stron 
internetowych. Uwielbia 
pracę z ludźmi, nabywania 
nowych doświadczeń, 
ukazywania w swoich 
pracach własnych 
przemyśleń. Galerię zdjęć 
fotografa można obejrzeć 
pod adresem: 
www.szymanski-design.pl 

ZNAK zaprasza 

dzieci do udziału 

w konkursie 

Miejska Biblioteka Pu-
bliczna w Kędzierzynie-
-Koźlu zaprasza 
do udziału w konkursie 
organizowanym przez 
Wydawnictwo Znak, 
na najpiękniejsze opo-
wiadanie pt. „I w moim 
kocie jest Dewey". Na-
grodą główną jest na-
granie swojego opowia-
dania przez znanego 
aktora i emisja tego na-
grania w jednej ze sta-
cji radiowych. Nagroda-
mi pocieszenia w Kon-
kursie będą zestawy 
dwóch książek: „Dewey. 
Wielki kot w małym 
mieście" oraz „Dzie-
więć wcieleń Kota De-
weya". 

Aby wziąć udział w kon-
kursie należy: 
1. Napisać krótkie opo-
wiadanie (objętość A4) 
zatytułowane „I w moim 
kocie jest Dewey". 
2. Między 7 kwietnia a 6 
maja 2011 roku przy-
nieść je do biblioteki 
Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej, Rynek 3, w Koź-
lu. Prace przyjmuje Dział 
Informacji i Promocji 
(III piętro) wraz z formu-
larzem zgłoszeniowym 
dostępnym na stronie in-
ternetowej: www.mbpkk.pl 

Wyniki konkursu ogło-
szone zostaną 15 czerw-
ca 2011 roku na stronie 
Wydawnictwa Znak. 

Weź udział w 

festynie Romów 

W Parku Pojednania, 15 
kwietnia 2011 roku, w go-
dzinach od 10:00 do 22:00 
odbędzie się Dzień Romski. 

- Podczas festynu wy-
stąpią cztery zespoły, odbę-
dą się pokazy rzemiosła 
oraz będzie można skosz-
tować romskiej kuchni. Za-
praszamy wszystkich ser-
decznie - mówi Jan Kwiat-
kowski, prezes Stowarzy-
szenia Romów w Kędzie-
rzynie-Koźlu. 

Teraz kolej na 

przedszkolaki 

Dyrektor, nauczyciele oraz 
dzieci z Bajkowego Przed-
szkola nr 18 zapraszają 
na II Przegląd Teatrów 
Przedszkolnych „Teatro-
mania Przedszkolaka" pod 
hasłem „Optymistyczne 
Przedszkole", który odbę-
dzie się 5 maja 2011 roku, 

o godzinie 9:30 w Domu 
Kultury „Chemik". To kolej-
na tego typu impreza, 
1 kwietnia 2011 roku, miesz-
kańcy naszego Kędzierzyna-
-Koźla mogli podziwiać de-
biuty teatralne uczniów szkół 
podstawowych. 

Zobacz niezwykłe zdjęcia 
z naszego miasta i regionu 
TO WARTO ZOBACZYĆ » Do 30 kwietnia 2011 roku w Miejskiej Bibliotece Publicznej (Rynek 3) oglądać można wystawę 

fotograficzną „Kędzierzyn-Koźle - mało znane miejsca" ukazującą nieznane fragmenty naszego miasta i okolic 

MACIEJ NIEMAS 

Wystawa przedstawia 
dzieła dwóch pasjonatów fo-
tografii z Kędzierzyna-Koźla: 
Tomasza Szymańskiego 
i Krzysztofa Wilgi, którzy 
postanowili pokazać mało 
znane miejsca naszego mia-
sta i okolic. Na prezentowa-
nych fotografiach zobaczyć 
można m.in. kozielską śluzę 
oraz okolice ogródków dział-
kowych na osiedlu Kuźnicz-
ka podczas powodzi w 2010 
roku. Mocnym akcentem 
ekspozycji są urokliwe ujęcia 
wschodów i zachodów słoń-
ca w okolicznej Twardawie, 
Raszowej i Czarnocinie. 
Piękno fauny i flory uwi-
docznione zostało na zdję-
ciach wykonanych w Kłodni-
cy oraz okolicach stawu 
w Koźlu Rogach. Na zdję-
ciach eksponowanych w ko-
zielskiej bibliotece obejrzeć 
można również kolej pia-
skową kopalni piasku w Ko-
tlami; nieczynny, wybudowa-
ny w 1934 roku dworzec 
PKP w Zalesiu Śląskim oraz 
krajobrazy dzielnic: Sławię-
cice i Cisowa. 

» Zdjęcie przedstawia (jedna z prac wystawy) dworzec kolejowy w Zalesiu Śląskim. 

Jestem przekonany, że 
udało nam się pokazać 

piękno otaczających nas okolic, 
które nie zawsze potrafimy 
dostrzec - mówi Tomasz 
Szymański, jeden z autorów 

- Serdecznie dziękujemy 
za współpracę pracownikom 
Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej w Kędzierzynie-Koźlu. 
Jestem przekonany, że uda-
ło nam się pokazać piękno 
otaczających nas okolic, któ-
re nie zawsze potrafimy do-
strzec - mówi Tomasz Szy-

mański, jeden z autorów 
prezentowanych zdjęć. 

Wystawa czynna jest co-
dziennie w poniedziałki w godzi-
nach od 10:30 do 18:30, od 
wtorku do piątku od 9:00 
do 19:00 a w soboty od 9:00 
do 16:00. 

http://www.szymanski-design.pl
http://www.mbpkk.pl
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Oczekiwana pora żniw okaże się czasem poszukiwań 
i odnalezienia radości życia. Carol Drinkwater - irlandz-
ka aktorka, najbardziej znana z roli Helen Herriot w se-
rialu BBC „Wszystkie zwierzęta duże i małe", a także au-
torka książek dla dzieci i dorosłych. „Oliwną serię" two-
rzą „Oliwkowa farma" i „Sezon na oliwki". 

Książka jest dostępna w wypożyczalniach Miejskiej Bib-
lioteki Publicznej, Filii Nr 1, 5, 10, 11. 

Nowości Miejskiej 
Biblioteki Publicznej 

Miejska Biblioteka 
Publiczna w Kędzie-
rzynie-Koźlu infor-
muje o nowości wy-
dawniczej, którą 
jest książka pt. 
„Oliwkowe żniwa". 

„Oliwkowe żniwa" 
to trzeci tom best-
sellerowej serii au-
torstwa Carol Drin-
kwater. Carol i Mi-
chel spełnili swoje 
marzenia i zamiesz-
kali w prowansal-
skiej willi „Appas-
sionata". Mają na-

dzieję, że będą tu mieszkali przez wiele lat, ale nieocze-
kiwane okoliczności sprawiają, że przyszłość staje 
pod znakiem zapytania. Samotna i zagubiona Carol po-
stanawia poznać nieznane jej dotąd strony prowansalskie-
go życia: polowania i pszczelarstwo, życie Cyganów i pa-
sterzy, starożytne tradycje i współczesne życie mieszkań-
ców. 
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Resovia - ZAKSA 2:3 
(25:19, 18:25, 18:25, 

25:17, 10:15) oraz 3:0 

(25:21, 25:19, 25:23), 

stan rywalizacji 1:1 

ZAKSA: Witczak, 

Zagumny, Idi, Gładyr, 

Kaźmierczak, Ruciak, 

Gacek (I) oraz Czarnowski, 

Jarosz, Umaut, Pilarz 

Najbliższe mecze: 8.03 

godz. 18.00 i 9.04. godz. 

17.00, hala Azoty 

i nasza sytuacja byłaby znakomi-
ta - ocenił weekendowy dwu-
mecz, prezes Kazimierz Pie-
trzyk Kędzierzyńscy kibice wie-
rzą jednak, że w piątek i sobotę 
w hali Azoty nie będzie wątpli-
wości kto jest lepszy i ZAKSA 
awansuje do finału. 

Cała nadzieja 

w kadetach 

MMKS 

Gdzie te czasy, kiedy 
w finałach młodzieżo-
wych mistrzostw Polski 
występowali młodzicy, 
kadeci i juniorzy kę-
dzierzyńskiego 
MMKS? 

Występowali 
i w wracali z medala-
mi. Teraz cieszymy się 
z każdego awansu 
na szczebel ogólnopol-
ski. Niestety tam już 
trudno o sukcesy. 
Pierwsi odpadli junio-
rzy, teraz, w ostatni 
weekend w ich ślady 
poszła druga drużyna 
młodzików. Pojechali 
do Turka i w tym wiel-
kopolskim miasteczku 
przegrali 0:2 z gospo-
darzami, 1:3 z Gwardią 
Wrocław, a zwycię-
stwo 2:1 z Tęczą Kro-
sno Odrzańskie nie da-
ło awansu. Dobre imię 
kędzierzyńskich siatka-
rzy ratują kadeci, któ-
rzy zajęli drugie miej-
sce w 1/8 finału 
i na początku maja, 
w Bydgoszczy, będą 
walczyć o awans 
do półfinałów MP. Ry-
wale? Mocni! Chemik 
Bydgoszcz AZS Olsztyn 
i Volley Rybnik. W grze 
został również pierw-
szy zespół młodzików. 

Kamil zaimponował 

„rzeźbą". 

Jedni mówią, że kulturysty-
ka to prosta droga do... bez-
płodności, a inni nie robią nic 
innego tylko „rzeźbią" swo-
je ciało. Nawet w wieku kil-
kunastu lat. W Kłodzku, 
na Mistrzostwach Polski 
Szkól Ponadpodstawowych 
17-letni Kamil Tanwic zdobył 
srebrny medal. Zawodnik 
reprezentuje MOSiR Kę-
dzierzyn-Koźle. 

Lekkoatleci 

zaczynają sezon 

Już od jakiegoś czasu 
lekkoatleci MMKS biorą 
udział w zawodach 
na otwartych arenach. 
Dotychczas była to jednak 
rywalizacja biegaczy prze-
łajowych. 

- W piątek (29.04) za-
inaugurujemy sezon 
na stadionie Kuźniczki 
- poinformował nas tre-
ner Marek Skrzydlew-
ski, który jest jednym 
z organizatorów „Mitin-
gu Otwarcia Sezonu". 
W zawodach wystartują 
uczniowie szkół gimna-
zjalnych, którzy będą 
walczyć w biegach 
sprinterskich, na śred-
nich i długich dystan-
sach, a także w konku-
rencjach technicznych 
- wylicza Skrzydlewski. 
Zawody rozpoczną się 
o godz. 10.00. 

ZAKSA w finale? Czas na 
ostateczne rozstrzygnięcia. 
SIATKÓWKA » ZAKSA najpierw wygrała 3:2, potem przegrali 0:3, ale wrócili z Rzeszowa z przewagą własnego parkie-

tu. Teraz trzeba wygrać dwa mecze we własnej hali i finał stanie się faktem. W hali Azoty szykuje się gorący weekend! 

Dionizos wrócił na mistrzowski tron 
SIATKÓWKA » Siatkarze Dionizosa Chemika, po wygranej 3:2 z Mr Optic wrócili na tron mistrzów miasta. 

To był mecz godny finału nie 
Tylko amatorskich mistrzostw 
miasta. 

- Emocje jak na mundialu 
- mówili rozgrzani niesamowi-
tym finałem nieliczni znajomi za-
wodników. Mistrz sprzed dwóch 
lat Dionizos Chemik pokonał 
po pięciosetowym zażartym bo-
ju mistrzów Polski amatorskiej 

PlusLigi, Mr Optic 3:2 i wrócił 
na tron Zanim jednak najlepsi 
otrzymali medale i nagrody 
ufundowane przez kędzierzyń-
ski MOSiR, nieliczni kibice byli 
świadkami ciekawych, pojedyn-
ków Finał Four. Najpierw Dioni-
zos pokonał 3:0 OHP ŚHP, ale 
wynik nie oddaje tego co działo 
się na parkiecie. Wystarczy po-

wiedzieć, że dwa ostatnie sety 
zakończyły się wynikiem 25:23. 
W drugim półfinale Mr Optic po-
konał 3:1 Tonex. O tym kto zdo-
będzie brązowe medale zadecy-
dował pojedynek OHP ŚHP 
z Tonexem. Wygrali ci pierwsi, 
ale walka trwała do samego koń-
ca, a ostatni set zakończył się wy-
nikiem 28:26 dla OHP Mecz 

o trzecie miejsce był jednak je-
dynie przygrywka do finału. Tu 
dopiero były emocje. W pierw-
szej partii Mr Optic wy-
grał 28:26, w dwóch kolejnych 
lepszy był Dionizos. Potem zno-
wu do głosu doszli „Okularnicy". 
O mistrzostwie zadecydował 
więc tie-break. Optic obronił 
dwie piłki meczowe aż w końcu, 

przy stanie 15:14, Dionizos zdo-
był decydujący punkt. - Gratu-
lujemy kolegom i cieszymy się ze 
srebrnych medali - mówił Piotr 
Kwaśniewski, najlepszy zawod-
nik wicemistrzów. -Teraz jedzie-
my do Katowic na pierwszy tur-
niej amatorskiej PlusLigi. Tu 
mieliśmy świetne przetarcie 
-dodał. WOJ 

WOJCIECH POTOCKI 

Siatkarze ZAKSY wykonali 
na razie część planu. Po dwóch 
półfinałowych meczach z Reso-
vią uzyskali przewagę własnego 
parkietu. Teraz wystarczy wy-
grać dwa najbliższe mecze u sie-
bie i finał stanie się faktem. Na-
si siatkarze obiecywali, że w Rze-
szowie nie spasują i podejmą 
walkę o zwycięstwo. Udało im 
się to już w pierwszym sobotnim 
pojedynku. Choć przegrali 
pierwszego seta, to już w następ-
nym pokazali co naprawdę po-
trafią. Trzy i pół tysiąca widzów 
w hali „Podpromie" ucichło kie-
dy do roboty wzięli się nasi 
środkowi i... Dominik Witczak. 
Chłop pół sezonu przestał 
w kwadracie dla rezerwowych, 
ale w najważniejszych meczach 
sezonu godnie zastąpił Jakuba 
Jarosza, który ostatnio nic wiel-
kiego nie pokazywał. Witczak 
za to zdobył aż 24 punkty i był 
prawdziwym ojcem zwycięstwa. 
Nic dziwnego, że został MVP 

pierwszego półfinałowego me-
czu. Trzeba jednak podkreślić, że 
prezentował się cały zespół. 

- Stoczyliśmy prawdziwą 
bitwę i zrobiliśmy krok w stro-
nę finału - cieszył się po meczu 
trener Krzysztof Stelmach. -Te-
raz trzeba zregenerować siły 
i skoncentrować się na kolej-
nym spotkaniu - mówił. 

Niestety, Dominik Witczak 
był cieniem wojownika, który 
dzień wcześniej siał popłoch 
w szeregach Resovii, a jego ko-
ledzy stracili gdzieś wiarę w suk-
ces, i agresję. Gospodarze nato-
miast walczyli o każdą piłkę, 
a kontuzjowanego Gyorgy Gro-
zera doskonale zastąpił Tomasz 
Józefacki. Nasi gładko przegra-
li dwa pierwsze sety. W trzecim 
pojawiła się nadzieja, bo, po ato-
mowych serwisach Jurija Głady-
ra i Kuby Jarosza prowadzili-
śmy 18:16. W końcówce znów 
lepsi byli gospodarze. 

- Mam pewien niedosyt, bo 
przy większym zaangażowaniu 
mogliśmy wygrać drugi mecz 

» Wystarczy dwa razy wygrać z Resovią i finał PlusLigi stanie się 
faktem. Czy ZAKSA wykorzysta szansę? 

Krzysztof Stelmach (po prze -
granej): Jest 1:1 i walka bę -

dzie trwała do samego końca. Dziś 
byliśmy mentalnie poza grą i to musi -
my jak najszybciej zmienić. 




